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STREIKESTØTTEARBEID
Streikestøtte er ei hovudsak denne gongen. Dette 
avdi talet på streikar stendig aukar, - fleire og 
fleire arbeidarar tek del i kampen mot utbytting 
og forverra kår.
På Universitetet eksisterer det to organisasjon ar 
som driv streikestøttearbeid, - Streikestøtte- 
komiteen (SSK) og Streikestøttefronten (SSF) 
Desse organisasjonane gjer her greie for deira 
respektive syn på streikestøttearbeid. Vi viser 
særskilt til konfrontasjonsintervju mellom SSF 
og SSK. sjå niidtsidene.

Forsvar de demokratiske 
rettighetene. avvis Alstad®

KREV HOAAS
UT AV SKULEN!

heimutvalgets
Alstaheimutvalgets innstilling re
presenterer et alvorlig angrep på 
vår velferds organisering. Denne 
innstillinga er nå behandla i 
Samskipnadsstyret. To forslag 
ble utarbeidet til uttalelse, - ett 
fra administrasjon og ett fra 
studentrepresentantene. Admi
nistrasjonens forslag ble vedtatt.

innstilling
Uttalelsen godkjenner i all 
vesentlighet utvalgets forslag. 
Divergenser markeres bare der 
administrasjonen går dLENGER 
enn utvalget i sine angrep på 
studentenes organiseringsfrihet 
og innflytelsesmuligheter.
Se inne i avisa.

Ein sterk opinion krev no å få nazisten Olav 
Hoaas fjerna frå det norske skuleverket. Dersom 
KUD skulle sjå bort frå denne opinionen når dei 
skal taka si avgjerd, er det. viktig at flest mogleg
kjenner til
kva Hoaas står for, og 
kan vera med på å reise 
kampen mot at han 
framleis får ha stillinga 
si som lektor ved Stok
marknes Gymnas.
Sjå inne i avisa!
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SISTE NYTT:
KNALLANGREP PÅ 
STUDENTANE SIN 
ØKONOMI!
INTERNE DOKUMENT FRÅ
LÅNEKASSA AVSLØRT

Bortebuarstipendet fell bort, og 
istadan skal det innførast eit 
prosentstipend som skal behov- 
prøvast mot ektefellen og/eller 
din eigen inntekt. Stønad du kan 
få etter behovsprøving:

Stipend du får:
10 000 kr ()
13 000 kr 450 kr
16 000 kr 1050 kr
19 000 kr 3200 kr
22 000 kr 4800 kr
25 000 kr 6000 kr
28 000 kr 72(X) kr
30 000 kr 8000 kr

Det du ikkje får i stipend, får du i 
lån. Ektepar der den eine parten

studerer og den andre arbeider, 
kjem langt dårlegare ut enn i dag. 
Heimebuarar mister ca. 40 
prosent av grunnstipendet, og 
folk som arbeidar ved sida av for 
å sleppe den høge gjeldsbøra, 
mister store delar av stipendet. 
Etter behovsprøvinga kjem ein 
fram til kva ein er stønadsberet- 
iga til, og stipendet vert rekna ut 
på grunnlag av det. ( Sjå tala 
ovenfor).
Det nye stipendsystemet vil 
ramme alle med ektefelle som 
tjener mellom 24 000 Og 40 000 
kr. Søkarar som er gifte,skal

FORTS SISTE SIDE

FORBY NORSK
Kravet om forbod av «Norsk 
Front» har stor oppslutning 
mellom anti-fascistar og demo-
kratisk innstilte menneske. Bor- 
garskapet freistar verne om 
nazistane og politikken deira ved 
å bortforklåre provokasjonane 
deira, og snakke om dei som 
rekasjonar på AKP sin politikk.

På tross av dette vert kravet om 
tbrbod stendig styrka. Forsterka 
aktualitet har dette fått etter 
provokasjonane mot demon- 
strantar utanfor Fokus kino og 
etter dei to sprengningsattentata 
mot Oktober bokhandel.
Sjå siste sida!

FRONT!
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--------------------- >STØ STREIKANDE 
ARBEID ARAR!

Streikestøttearbiedet er sentralt i denne avisa. Dette avdi red. 
meiner det er viktig å stø kamper i arbei dar klassen.

Streikekampane aukar stendig i omgang og styrke. Gjennom 
kampane ved Hammerverket, Jøtul, Linjegods, Nordzink og 
no seinast pi brygga i Oslo har arbeidsfolk synt ein mektig 
kampvi^e. Desse kampane har synt at klassen er sterk og i 
stand til å fara ein konserkvent kamp, og til å slå gjennom all 
borgarieg hets mot krava og kampane deira.
Det er viktig at studentar kjempar saman med arbeidar
klassen, syner solidariteten med krav, og tek aktivt del i 
støttearbeidet. Dette vart klårt prova då studentar sto saman 
med Liqfegodsarbeidarane mot trakkaseringa frå politiet. 
Vi meiner det er viktig å analysere på kva vis streike- 
støttearbeidet best kan drivast, og på kva grunnlag ein skal 
stø arbeidarar i kamp.
(Sjå elles konfrontasjonsinterjvu mellom SSF og SSK.)
Vi meiner det er umåteleg viktig at streikande arbeidarar 
vert sikra rask politisk og økonomisk støtte. Dette er ein 
føresetnad for at kampen vert effektiv og slagkraftig. Difor er 
det og viktig at den økonomiske støtta kjem RASKT. Dette 
har Strejkestøttekomiteen sikra gjennom oppbygginga av 
permanente kampfond, som baserer seg på faste bidrag frå 
medlemør og andre.
Det er sjølvsagt at fagforeiningane er drivkrafta i 
streikestøttearbeidet. Ei rekkje fagforeingar er dominert av 
eit arbeidararistokrati, som har svike klassen sin, og latt seg 
kjøpa opp av borgarskapet. Det er altså snakk om 
borgarskapet sine agentar i arbeidarrørsla. Desse er sjølvsagt 
ikkje viljuge til å stø arbeidsfolk sine kampar - ganske enkelt 
avdi desse kampane rettar sg mot arbeidararistokratiet og 
resten av borgarskapet sine interesser.
Arbeidararistokratiet sit som ein propp i streikestøtte
arbeidet, og trenerer og saboterer all stønad. Dette synte seg 

. seinast på årsmøtet-i Oslo Jern og Metall. Pengar som vart 
send til jøtularbeidarane frå andre Oslo-klubbar gjennom 
Jern og Met. sin konto kom ikkje fram før etter streiken. 
Dette syner klårt fagforeiningspampane sin vilje til å støtte 
raskt. Difor meiner vL det er feil å gjera arbeidarklassen 
totalt avhengig av slik stønad.
Å nytta kampfond har lite å gjera med det SSF kallar «å 
avskjerme fra støtte i klassen». For det første høyrer ikkje 
arbeidararistokratiet og fagforeiningspampane til arbeidar
klassen. For det andre er ikkje kampfondet meint å vera den 
drivande krafta i støttearbeidet, men som ein rask og sikker 
garantist for økonomisk stønad.
Arbeidsfolk i kamp er avhengige av FULL og HEILHJARTA 
stønad. Difor nyttår det lite, som SSF gjer det, å proklamere 
formell stønad til krava som arbeidarane stiller, medan ein 
«foretar en- sjølstendig politisk vurdering av den måten 
streiken føres på». Dette vil i sin konsekvens vera 
SABOTASJE av all stønad - og ei underkjenning av 
arbeidarklassen si kampkraft. Ein kan ikkje vurdera anna 
enn stønad eller ikkje stønad. «Betinga» stønad er å leggja 
vegen open for streikesabotasje.
Det held ikkje vatn å argumentera slik som SSF gjer når dei 
seier at stønaden deira er naudsynt ut frå at klassemedvitet 
og solidariteten er lita utvikla i arbeidarklassen. Kampviljen 
og klassemedvitet og solidariteten står sterkare enn på lenge i 
arbeidarklassen. Politisk og økonomiske stønad er eit 
uttrykk for solidaritet med, og ønskje om siger for arbeids
folk sine fettvise kampar.
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KAMP MOT TERROR 

OG NYNAZISME!
Politiet har no arrester to personår i samband men 
sprengninga av Oktober bokhandel. Etter over ei veke har 
dei endeleg fått tak i dei personane som allereie umiddelbart 
etter sprenginga vart peika ut som dei mest aggressive 
provokatørane.
Det borgarskapet no freistar gjera, er å framstille dette 
mordforsøket som ein berettiga hevnaksjon mot AKP og 
vener av Oktober. «Nordlys» og «Tromsø» har ei svært 
«forståande» haldning til dette uhyrlege brotsverket. Dei legg 
fram ein nokså hårreisande mangel på sans for proporsjonar: 
Det å på lovleg vis driva ein bokhandel er altså ein 
provokasjon som gjer det forståeleg med sprengstoffattentat 
og freistnad på mord som motreaksjon.
Denne grunnfalske framstillinga må vi gå skarpt imot, - den 
er ein freistnad på å kriminalisera heile den progressive 
rørsla. Vi må krevja at attentatmennene vert dømde og får 
straff for klåre freistnader på mord.
Vidare må alle antifascistar krevja at arbeidet med å 
kartleggja dei kreftene som står attom attentatet vert kraftig 
styrka.
Vi må føra ein konsekvent kamp mot den nazistiske terroren 
i Tromsø, - mot politiet sine freistnader på å sabotera 
undersøkjingane av kven som står attom attentatet, og mot 
borgarpressa si framstilling av terroren som «politisk 
bandekrig».

KAMP MOT ALL FASCISME!V FORBY NORSK FRONT! J

VELLUKKA MØTE OM 
KAMPUCHEA I STU- 
DENTERSAMFUNNET

Det var stappfullt i Studentersamfunnet på 
Kampuchea-møtet 4/2. Innleiinga «Sanninga om 
Kampuchea» frå Venskapssambandet Noreg- 
Kainpucliea, og filmen «Eit heltemodig folk» vart 

godt mottatt.
KAMPUCHEA - EIT DØME 
FOR ANDRE LAND IDEN 

3. VERDA
Før USA vart kasta ut for godt 17 
april hadde dei forsøkt å bombe 
Kampuchea sønder og saman 
med ei terrorbombing utan side
stykke. Det dyrkbare arealet sank 
frå 2,45 millionar mål i 1969 til 
0,5 millionar mål i 1974. Alle 
vegar, bruer, jernbanar og 
hamner vart øydelagde, 800.000 
kampucheånarar vart drepne, 
jorda var gjennomhola av bombe- 
krater.
I dag kan vi slå fast at 
oppbygginga har gått raskare enn 
nokon kunne vone. Før frigjer- 
inga flaug USA inn mat til 
Fhnom Penh kvar dag. Ved fri- 
gjeringa stogga all mattransport, 
og det vart 3 millionar nye 
menneske å syte for. Dei vart 
evakuerte frå byen og ut til dei 
tidlegare frigjorte områda der det 
var nok mat. Alle fekk mat - 
evakueringa var ein stor siger.
Folket i Kampuchea følgjer linja 
med å stole på eigne krefter. Dei 
tok ikkje imot «hjelp» frå 
imperialismen i det heile tatt. 
Den utanlandske hjelpa vil aldri 
kunne rokke ved den grunn- 
leggjande årsaka til matmangel
en. Folket i Kampuchea gjekk til 
åtak på ondet ved rota: Heile 
folket vart mobilisert i matpro
duksjonen, ved å fylle igjen 
b.nnbekratera, byggje vatnings- 
anlegg, lage reiskap og plante ris. 
Borgarar kan aldri forstå at 
«olket kan jobbe for eit felles mål. 
Dei kan berre sjå individuell 
belønning eller pisken som driv
krafta for arbeidet.
Gjennom frigjeringskampen og 
oppbygginga er Kampuchea blitt 
eit føredøme for andre land i den 
3. verda, og for alle som kjempar 
mol imperialisme.

NY HETSBØLGE INNLEIA
Rett etter frigjeringa starta CIA 
ein kampanje for å bekjempe og 
bryte ned sympatien og støtta til 
landa i Indo-Kina. Kvifor er det 
så viktig for USA-imperialismen 
å få folk til å tru at det er «blodige 
diktatur» og «terrorregime» i 
Indo-Kina? Dei gjer det ikkje for 
moro skuld, eller fordi dei ikkje 
har anna å gjere! Nederlaget til 
USA-imperialismen i Indo-Kina 
var av verdshistorisk betydning, 
det var eit vendepunkt for dei 
undertrykte folka, Kampuchea 
var eit strålande eksempel på 
frigjøring i den 3. verda. Det er 
difor av vital betydning for 
imperialismen å sløkkje denne 
«præriebrannen», isolere Kampu
chea og skremme andre folk frå å 
følgje dette eksemplet. Løgn- 
kampanjen er også viktig for å 
førebu kontra-revolusjon i 
Kampuchea, slik at dei gamle 
utbyttarklassane igjen skal ta 
makta frå arbeidarane, bøndene 
og andre arbeidande lag i 
Kampuchea.
Og løgnkampanjen er eit forsøk 
på å dekkje over folkemordet i 
Kampuchea under okkupasjon
en. Løgnkampanjen er difor 
historisk naudsynleg for USA- 
imperialismen.
I siutten- av januar, rett før 

Kampuchea-møtet blei ei ny 
hetsbølgje innleia - retta særleg 
mot Kampuchea:
- NRK sender ein dansk «doku
mentarfilm» frå Kampuchea midt 
i beste sendetida fredagskvelden
- I A-magasinet same dag finn vi 
ein «reportasje» av Fredrik 
Schander
- «Det Beste» fnr. 2/77) slår på 
stortromma (dei samlar alle 
tidlegare «øynevitneskildringer» i 
ei smørje og presenterer som 
«månedens bok»)
- Morgenbladet slår opp på 1. 
side «Cambodia - et skrekk
regime», der dei refererer Lars 
Roar Langslet (Høgre) frå utan- 
riksdebatten i Stortinget
- Nordlys trykkje «lesarinnlegg» 
frå Chin Kam med tittelen «Den 
røde massakre».

BERGE FURRE - MAGEFLAT 
FOR HETSEN

Frå Berge Furre sitt svar på 
spørsmål om SV sitt syn på 
Kampuchea, Aftenposten 8. des. i 
fjor:
«E^er djupt uroleg over desse 
meldingane som går ut på at det 
nye styret grip til terrormetodar 
som faktisk liknar på den under- 
trykkjinga det gamle forhatte 
USA-støtta regimet bygde på. 
Det må vekka sorg og vonbrot 
blant nordmenn om det viser seg 
at dei som vann borgarkrigen i 
Kambodsja (merk: Furre brukar 
den franske kolonibeteikninga på 
Kampuchea - Raud Front sin 
merknad) ikkje viser større 
humanitet og vilje til forsoning 
enn det sigerherrane i Europas 
borgarkrigar i vårt hundreår 
gjerne har vist».
I «Ny Tid» 3. februar, i år skriv 
den same Furre: «Men når 
fienden er knust, politisk, mor
alsk og militært, som i Kam
bodsja, er det ikkje noko spesielt 
revolusjonært med masseavrett- 
ingar. Det er eit altfor velkjent 
trekk ved fascismens sigrar i vårt 
århundre».
«Øyenvitneskildringene» som 
hetskampanjen byggjer på er 
grundig tilbakevist. Raud Front- 
styret skaffar med glede materi
ale og dokumentasjon. Dei store 
resultata Kampuchea har nådd er 
også i seg sjølv prov mot 
påstandane som blodig diktatur i 
Kampuchea.
Del er grovt når Furre saman- 
liknar Kampuchea med fascist
iske land! VG tar han i varmt 
forsvar mot ein annan SV-ar, 
Ulateig, som reagerte bkarpt på 
Furrcs linje ovanfor Kampuchea. 
Bctre støtte enn Furre kunne 
ikkje USA-imperialismen fått for 
hetskampanjen. For Furre har 
sympati blant mange progressive
- som for lengst har avslørt «Det 
Beste» og «Morgenbladet».

TRUR DU SV STØTTAR 
KAMPUCHEA?

Dei som har lurt på det slepp å 
tvile lenger. SV støttår ikkje 
Kampuchea: .
- Berge Furre er formann i SV og 
har uttala seg om SV sitt syn på 
Kampuchea (ein smakebit er 
gjengi) i ovafor)

- SV-avisa Ny Tid har aldri skrive 
om Kampuchea (unntatt ein 
artikkel Venskapssambandet 
Norge-Kampuchea sendte inn)
- 1 landsmøtedokumenta til SV 
framfor 2- landsmøte som skal 
vere i mars finn vi ikkje eitt ord 
om støtte til Kampuchea
I eit landsstyrevedtak i SV heiter 
det: «SV ser det som ei viktig 
oppgåve å arbeide for inter
nasjonal solidaritet. Vidare legg 
SV vekt på å utvikle kontakt med 
frigjeringsrørsler som kjempar 
mot imperialisme og for nasjonal 
sjølvråderett».
Som vi ser er dette berre ord!
Inga støtte til Kampuchea frå SV
- tvert om er formannen ei pen 
støtte til USA-imperialismen og 
den CIA-organiserte kampanjen 
for å sverte dei historiske sigrafte 
til dei frigjorte landa i Indo-Kina.

USV BØR TA STILLING 
TIL KAMPUCHEA

Universitetet SV bør etter dette 
avklåre kva stilling dei tar til 
Kampuchea.
Da dette vil vere av interesse for 
mange, og USV ikkje stilte på 
Kampuchea-møtet i Studenter
samfunnet, skal Raud Front 
trykkje det USV kjem fram til i 
Raud Front-avic^

HETSKAMPANJEN INGA 
ÅPEN STØTTE I TROMSØ 

IDAG
Ingen har, etter kva vi kjenner til, 
åpent støtte USA-imperialismen 
og hetskampanjen i Tromsø den 
siste tida opi ikkje «lesarinnlegg» i 
Nordlys er frå Tromsø da.
Tromsø Konservative Student
forening berre blåste foraktelig 
då vi spurde om dei ville ha 
møteinnleiing på Kampuchea- 
møtet.
«Nordlys»- og «Tromsø»-redak- 
sjonane «visste ikkje nok» til å ha 
innleiing.
Men hetskampanjen verkar sjølv
sagt likevel (f.eks. fjernsyns
sendinga som mange såg), om vi 
ikkje slår han attende. Derfor 
trengst aktiv støtte.
Studer og lær om Kampuchea og 
fortell og diskutere med andre! 
Interessa er stor, noko blant anna 
den store oppslutninga om 
Kampuchea-møtet i Studenter
samfunnet viste. (Trass i at møtet 
var tillyst berre få dagar i 
førevegen, og at det mangla 
annonse i avisa den dagen møtet 
var.)
Krev «Eit heltemodig folk» vist i 
NRK, sjå filmen om det vert høve 
til det, skriv artiklar i avisane, ta 
del i venskapsarbeidet!
Leve Demokratisk Kampuchea!

VEDTAK FATTA 
PÅ MØTET 4/2:

Studentersamfunnet i Tromsø 
krev at filmen «Eit heltemodig 
folk» vert vist i NRK.
Filmen er ein dokumentarfilm 
om korleis kampucheaanarane 
byggjer opp landet sitt. Han viser 
glimt frå produksjonen, frå skole- 
og helsesektoren, frå forsvaret og 
frå frigjeringa av Phnom Penh dei 
historiske aprildagane 1975.

KONTAKTER
TIL STUDENTAVISA

For at studentavisa skal fungteje 
som en avis for hele universitetet, 
trenger vi kontakter rundt om på 
de forskjellige byggene.
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Støtt den kampen
Tromsfiskarbeiderne fører!

Arbeiderne ved Tromsfisk A/S 
står nå oppe i en kamp som 
gjelder retten til fagorganisering, 
mot politiske oppsigelser, og mot 
bruk av politi mot arbeidere i 
kamp.
Dette er spørsmål av prinsipiell 
betydning for hele arbeiderklas
sen i Norge.
Retten til fagorganisering er blitt 
hindra av bedriftsledelsen, som 

POLITIANGREPET - 
FASCISTISK TERROR

Politiets rolle som en viktig del av 
klassestatens voldsapparat kom 
enda klarere fram da de den 7.3. 
sprengte et fagforeningsmøte 
(med god hjelp av kontorsjef 
Bottolfsen, som banka opp 2 
kvinnelige arbeidere).
Politiet arresterte to tillitsmenn + 
en besøkende som var der for å 
vise Hammerverkfilmen.
Politiets sprengning av fagfor
eningsmøtet på Tromsfisk er så 
vidt vi vet et enestående eksempel

NKP ANGRIPER
TROMSFISKARBEIDERNE
Angrepa på kampen til Tromsfiskarbeiderne har 
vært mange, sjøl om arbeiderne også har fått brei 
støtte. (Bl.a. fra samorg. i Tromsø.) Borger- 
pressa, med avisa Tromsø i spissen, har gjort sitt 
beste for å spre løgn og hets. Det samme har 
Samorg-forkvinna Ann-Jorid Thingvoid gjort.

Men denne gangen kom de 
groveste angrepa fra NKP, som 
med liv og sjel har gått inn for å 
knuse kampen - samtidig som de 
prøver å vinne ry som et parti som 
står på arbeidsfolk si side.

For å vise det sanne ansikt til 
NKP, kommer et udrag fra den 
appellen en arbeider fra Troms
fisk (Øydis Bjørkmo) holdt på 
Studentersamfunnet lørdag 12.3.

BEDRIFTSLEDELSEN OG 
BORGERPRESSAI SPANN 

MOT ARBEIDERNE
Vi har blitt møtt med mange og 
harde angrep. «Tromsø» har 
drevet en voldsom hets mot oss, 
bedriftsledelsen slår oss ned og 
sender politi mot oss. Men så 
lenge vi står samla innad, og får 
støtte fra fagorganiserte og andre 
i Tromsø og ellers i landet, vil 
ikke dette kunne knekke oss. 
Dersom noen klarer å skape 
splittelse innad hos oss, kan vi 
imidlertid lide nederlag. Angrep 
som tar sikte på å demoralisere 
oss og splitte oss innad, er derfor 
de farligste angrepene.

NKP SABOTERER KAMPEN!
Vi har vært utsatt for slike angrep 
også. Disse angrepene har 
kommet fra Tromsø Kommunist
iske Parti, og har klart tatt sikte 
på å få oss til å legge ned 
kampen. Fra dagen etter sit-down 
■aksjonen vår har disse folka 
arbeidet iherdig med å spre 
splittelse og mismot innad hos 
oss. De har faktisk bekjempet OSs 
mest iherdig. Vi vil gjøre dette 
kjent offentlig nå, fordi vi er sikre 
på at de vil fortsette med under
gravingsarbeidet sitt også i 
framtida.
NKP har gått fram på den måten 
at de dukket opp på fagforen
ingsmøtene dagen etter sit-down- 
aksjonen vår, og sa at de var 

i norsk historie. Derimot skjer 
slike ting stadig vekk i fascistiske 
land. Politiangrepet mot fagfor
eningsmøtet kan bare karakteri
seres som fascistisk terror.

PROTESTSKRIV TIL 
JUSTISDEP. FRA 

TILLITSMANNSUTVALGET
I en protest til Justisdeparte
mentet mot de overgrepene 
arbeidere ved Tromsfisk er blitt 
utsatt for, sier Tillitsmanns
utvalget bl.a. dette:

Vi merker oss at politimesteren 

interessert i å støtte kampen vår. 
De to representantene for NKP 
presenterte seg som Havaas og 
Johannesen. Vi skjønte ikke hvor 
farlige de var, ogjot dem være 
tilstede på møtet vårt. De ble 
dermed grundig informert om 
situasjonen innad i fagforeningen 
vår, og saker og ting vi var uenige 
om, og om våre svake punkter. 

De framstilte seg som venner av 
oss, men de sa at dersom vi ikke 
fulgte Hovedavtalen, ville vi ikke 
få støtte noesteds fra. Dagen etter 
prøvde de å plukke opp to fra 
Tillitsmannsutvalget på gata for å 
ta dem med på noe de kalte for 
«et uformelt NNN-møte», men 
som viste seg å være et NKP- 
møte, når de ble spurt om det. Da 
vi sa at vi ikke kunne stille på et 
slikt møte utne å ta det opp med 
de andre i foreninga, ble de åpent 
truende, og spurte om vi ønsket 
støtte fra NNN eller ikke. Vi ga 
dem pressemeldinga vi hadde 
laget, og den redegjørelsen som vi 
delte ut til tillitsmennene i NNN, 
og de klarte å få med seg en av de 
andre arbeiderne på dette møtet. 
På møtet fikk han høre at vi ikke 
ville få noen støtte fra arbeids
plassene her i byen så lenge vi 
hadde Johan Christie som tillits
mann. De som var på møtet sa de ■ 
hadde stor innflytelse innen 
NNN, at de var garva tillitsmenn, 
og det kom klart fram at de skulle 
gjøre sitt for at vi ikke skulle få 
noen støte. Vi har merka at de 
mente alvor med dette. Vi har 
hørt at da en arbeider fra 
Richardsen foreslo at arbeiderne 
der skulle støtte oss, var det ei fra 
NKP som gikk imot dette, og som 
brukte opplysninger som bare 
kunne stamme fra de to som 
hadde vært på fagforeningsmøtet 
vårt på lørdag. Vi er redde for at 
dette ikke er den eneste arbeids
plassen hvor NKP driver og sprer

dagen etter at 12 arbeidere 
hadde levert inn medlemskorta 
sine til NNN-ledelsen, ga 2 
arbeidere sparken - uten skikke
lig grunn.
Tillitsmannsutvalget prøvde flere 
ganger å få bedriftsledelsen til å 
trekke oppsigelsene, de hadde 
bl.a. kontakt med NNN’s sekre
tær Hysvær.
Til slutt stilte de fagorganiserte

i Tromsø i ei pressemelding 
legger opp ei prinsipiell linje for 
politiets arbeid som vi må ta 
skarp avstand fra. Han hevder at 
politiet har rett til å rykke ut og 
arrestere folk som «driver agita
sjon» og folk som «organiserer 
arbeidsnedleggelse». Det er nok 
at en bedriftsledelse ber om 
politi, så slår politiet villig ned på 
arbeidsfolk som driver faglig 
virksomhet.
Politimesteren ser ikke engang 
noe betenkelig i at et stort 
politioppbud med hund blir satt 
inn mot et møte som avholdes

gift for å hindre støtte til kampen 
vår.

NKP MED TAKK 
TIL SEG SJØL

De to NKP’erne Havaas og 
Johannesen har sagt at de har fått 
i oppgave av partiet sitt og følge 
med i kampen vår. Det gjør de på 
den måten at de stadig henger 
rundt ut i hybelhusene på 
bedriftene, og sprer hets mot 
streikestøttekomiteen og AKP 
overfor medlemmer i fagforen
inga vår. De sprer dermed 
forvirring og skaper splitting i 
foreninga vår. De bakvasker og 
motarbeider tillitsmannsutvalget 
så godt de kan. Et par eksempler 
for å vise hvilke metoder de 
bruker: På torsdag var det noen

FAGLEG 1. MAI-FRONT!
EINSKAP PÅ KLASSEKAMPEN SIN GRUNN!

FAGLEG 1. MAI-FRONT
Fagleg første mai-front (FFF) er 
no forlengst danna på dei fleste 
institutta. 10. marsvalde Institutt 
for samfunnsvitenskap eit 
arbeidsutval for studentane som 
saman med leiinga for dei tilsette 
er styre for FFF-komiteen på 
instituttet. Studentane har tatt tl 
med å diskutere og undersøkje på 
kva for område det er rett å reise 
lokale parolar. Komiteen har eiga 
parolegruppe, propaganda- 
gruppe og listegruppe. Det vil seie 
at vi arbeider på mange område, 
og mange kan verta med i 
førebu i ngane til 1. mai på det 
området dei sjølv ønskjer, alt 
etter kva dei har tid til.

krav til bedriften om at Christie 
skulle tas inn igjen innen 4.3. kl. 
12 (den andre oppsagte var ikke 
interessert i å fortsette å jobbe på 
Tromsfisk). Dette skjedde ikke, 
og de fagorganiserte gikk til en 
stitt-ned-streik. 5 minutter før 
streiken var over og arbeidsdagen 
slutt, kom politiet og arresterte 
Christie.

et grovt angrep på elementære 
demokratiske rettigheter som 
forsamlings- og ytringsfriheten.
De tre arbeiderne som ble slått 
ned av kontorsjef Bottolfsen 
leverte inn skriftlig anmeldelse 
på ham. Det ble i anmeldelsen 
vist til et større antall vitner. 
Politiet har til dags dato 
overhodet ikke foretatt under
søkelser eller avhør angående 
disse anmeldelsene. Dette styrker 
vår oppfatning av at politiet er et 
direkte redskap for bedrifts
ledelsen og ikke vil ta hensyn til 
våre, de fagorganiserte arbeider
nes interesser, overhodet.

hjemme hos arbeiderne i fritida! 
Det eneste han beklager er om 
politiet har grepet «unødig hard
hendt inn i et vanlig fagfor
eningsmøte» i hybelhuset. Politiet 
skal altså ha lov til både å gripe 
inn og til å gripe hardhendt inn i 
vanlige fagforeningsmøter. De 
må bare ikke være unødig 
hardhendte, hva nå dette måtte 
bety.
Vi protesterer mot at politiet skal 
brukes mot arbeiderklassen.
Den linja politimester Hals 
trekker opp er ikke bare et 
angrep mot fagorganiserte, det er 

representanter for Streikestøtte
komiteen på Universitetet ute på 
hybelhuset for å kontakte oss. Da 
var de to NKP’erne i full 
virksomhet, og de tilbød Streike- 
støttefronten å skaffe dem en av 
arbeiderne til å holde appell på 
møter på Universitetet dersom 
Streikestøttefronten var interes
sert i dette! Streikestøttefronten 
avslo imidlertid dette uhørt

I tida framover til 1. mai vert det 
bokdisk med informasjon og 
materiell og veggaviser om 1. mai, 
- om kva som skjer lokalt og på 
byen. Dette er det propaganda- 
gruppa som står for. Listegruppa 
har ansvar for at det vert samla 
underskrifter til ei stor annonse 
som skal inn i avisene før 1. mai. 
Namnavil ikkje koma’med, berre 
talet for kor mange som stør 
Fagleg 1.mai-front.
Heile byen har cin l.mai- komite 
som vart vald av representanter 
for lokalkomiteane pa eit allmøte 
sist i februar. Lokalkomiteane 
vedtok her hovudparolene, etter 
at ein hadde diskutert endrings
forslaga til den plattforma som 
Tiltakskomiteen hadde lagt fram. 
No er det opp til lokalkomiteane i 
heile byen å finne fram til 
under paroler som gjer toget til ei 
brei mønstring av alle dei områda 
der det går føre seg klassekamp.

EINSKAP PA 
KLASSEKAMPEN SIN 

GRUNN!
Dette er hovudparola for dagen, 
og dette er den einaft ■ parola som 
ingen kan reservera seg i mot. Det 
er dette hovedgrunnlaget som skil 
Fageleg første mai-front frå de 

frekke tilbudet. NKP har ingen 
som helst rett ti lå opptre på 
vegne av fagforeninga vår, og vi 
ønsker at de to holder seg langt 
unna. Samme dagen laget de tn 
NKP’erne ei pressemelding som 
de fikk 5 av medlemmene våre til 
å skrive under på. Den sto 
offentliggjort i «Tromsø» på
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andre toga og arrangementa på 1. 
mai. Dei som ikkje stør dette 
arrangementet, gjev i sin konkse- 
kvens stønad til samarbeidet med 
kapitalen, og dreg seg unna 
kampen mot borgarskapet på afie 
dei områda der arbeidsfolk står 
mot boigarskapet.
Ein annan sentral grunn er at dei 
«ikkje vil verta identifisert med 
AKP». Med andre ord kan dei 
ikkje slutta seg til eit tog der AKP 
og stør grunnlaget. Det er klårt at 
folk lyt vurdera parolegrunnlaget 
og ikkje kven som stør dette når 
dei avgjer om dei skal slutta seg 
til fronten eller ikkje.
1 tida framover mot 1. mai, - 
arbeiderklassen sin internasjo
nale kampdag, - treng vi å reise ei 
brei rørsle for riktige politiske 
krav på klassekampen sin grunn. 
Slutt opp om Fagleg 1.mai-front 
der du er, gjer ditt til å reise dei 
riktige politiske krava, og til at 
dei vert mønstra på gata 1. mai.

FFF/ISV

Studentavisa vil gjera 1. mai til 
hovedsak i neste nummer, og 
oppmodar folk til å skrive 
innlegg.

Red.



TROMSØ STUDENTIDRETTSLAG
Tromsøstudentenes Idrettslag er nå så smått 
begynt å komme i sving. Vi har avholdt et 
konstituerende årsmøte, fått valgt et styre, 
vedtatt foreløpige vedtekter og diskutert 
retningslinjer for arbeidet framover. Med- 
lemsvervingen er kommet i gang, og vi har 
planlagt et medlemsmøte i løpet av mars måned. 
Nytt årsmøte er satt til begynnelsen av høst
semesteret. Laget er også innmeldt i Norges 
Idrettsforbund og Norske Studenters Idretts
forbund etter vedtak på årsmøtet.

AKTIVITETENE i gang med en del sportslige
Etter en del om og men er vi også aktiviteter. Fem grupper er nå i

IS Is s<ot ball gruppe i aksjon.

sving, io i vollevball, en i fotball, 
en i handball og en trim, gymna- 
siikkgruppe. Treningen går med 
liv og lyst, spesiell har interessen 
vært stor for fotball og vollevball.

Oppmøtet på håndballtreningene 
har vært noe mindre enn 
ønskelig, men vi tror fortsatt at 
dei skulle være grunnlag for en 
større aktivitet også her. Interes
sen for å drive ren trim var svært 
sa laber i begynnelsen, og selv om 
del er blitt noe bedre etter hvert 
mener vi fortsatt at det skulle 
være langt flere som trenger litt 
«bøy og tøy». Dette tilbudet er jo 
nettopp del vi mente burde være 
viktig for den store massen av 

studenter.' både fordi vi mener 
svært mange har behov for en slik 
form for fysisk aktivitet og fordi 
\ i mener dei er masseidrett på sitt 
beste. Alle kan delta på sitt nivå, 
uten noen som helst form for 
konkurranse eller prestisjejag.

VEIEN VIDERE
Vårt mål har vært å gi et tilbud til 
og aktivisere flest mulig studenter 
i idrett. Dette har vi bare sånn 
delvis lykkes i, det viser seg at de 
fleste vi har fått med er folk som 
også ellers driver idrett. Vi har 
foreløpig ikke fått fram masse
idrett på virkelig bredt plan, og 
spesielt ha vi fått få jenter med. 
Dette vil antakelig bli lagets 

største problem framover og det 
trenges god planlegging og 
grundig diskusjon blant alle 
studenter for å få det til.
En klar målsetting og en god 
arbeidsplattform for styret vil 
være til stor hjelp, men store 
idealer og fine forsetter på 
papiret skaper ikke alene en god 
praksis. Derfor er det viktig at 
alle studenter deltar både i aktiv 
virksomhet og planlegging og 
sammen skaper laget. Vi må få 
gjort klart hva folk mener laget 
bør være, i teori såvel som i 
praksis. Vi har sett en del av 
problemene allerede. Jentene er 
ikke kommet skikkelig med. Stor, 
nivåforskjell gjør at mange enten 
ikke møter opp eller i stor grad 
faller utenfor på treningene. Skal 
vi satse på å holde alle treningene 
på et nivå som gjør at alle kan 
stille likt eller skal vi forsøke å 
dele gruppene? Skal vi starte 
egne jentegrupper? Dette er 
spørsmål vi må diskutere, både i 
gruppene og på medlemsmøter.

TRENINGSTIDER:
Onsdag kl. 16.00 - Fotball - 
Plasthallen
Onsdag kl. 16.45 - Trim -
Borgtun
Onsdag kl. 17.45 - Lett voll) yball
- Borgtun 
Fredag kl. 16.00 - Håndball - 
Plasthallen
Fredag kl. 17.45 - Volleyball - 
Sommerlyst
MØT OPP!

TSI

Rabiate innsinuasjoner fra 
Haugli mot AKP (m-1)

Borgerpressa har prøvd å utnytte 
attentatet på Oktober til ville 
angrep på AKP (m-1), ja flere 
aviser antyder at AKP har 
sprengt sin egen bokhandel i 
lufta. Hvem andre enn universi
tetets direktør Haugli er det 
som kaster seg inn i dette 
antikommunistiske korstoget? I 
VG (16/3) uttaler unversitets- 
direktøren:

«Jeg kan på ingen måte utelukke 
at det er universitetet i Tromsø 
som holder både papir og 
maskiner til denne flom av m-1 
innspirett «informasjon» som er 
blitt distribuert etter sprengning
en av Oktober bokhandel».
På spørsmål Qm universitets
ledelsen er blitt forespurt på 
forhånd om dette (intervjueren 
tar tjuveriet som gitt) svarer 
Haugli at han ikke positivt veit at 
universitetet «ufrivillig støtter ut
givelsen av disse skriftene». Så 
fortsetter Haugli:
«Men jeg må innrømme at det har 
slått meg at sannsynligheten er til 

stede. Det er jo ingen hemmelig
het at de fleste underskriverne på 
m-I opprop og annonser har en 
eller annen tilknytning til uni
versitetet, og de enkelte fakulteter 
har meget moderne maskineri for 
mangfoldiggjøring. Noen effektiv 
kontroll over når og av hvem 
dette brukes, er det dessverre 
bortimot umulig å utøve»
Haugli.sier åpent at han ikke har 
det minste positiv viten om at noe 
slikt tjuveri finner sted. Likevel 
våger herr Haugli, som til og med 
er universitetsdirektør, og ikke 
redaktør for ett eller annet 
lugubert ukemagasin, å innsi- 
nuere at universitetsansatte/stu- 
denter stjeler universitets papir 
og tjuvlåner universitetets 
«maskineri for mangfoldiggjør
ing» *

Dette er for drøyt. Jeg vil be 
Haugli svare her i Studentavisa 
om han mener det er god folke
skikk offentlig å innsinuere at 
personer begår tjuveri uten et 
eneste dokumentasjon.

Universitetsdirektør Willy Haugli 
«slår» til igjen.

Den eneste måten en kan forstå 
Hauglis innsinuasjoner på er at 
han i likhet med VG mener at i 
kampen mot AKP og alle 
progressive så er ingen midler for 
skitne. Jeg vil bare påpeke at det 
bildet av AKP som sannsynlige 
tjuver, som Haugli gjør seg til 
talsmann for, rydder marka for 
framtidige nazistiske terroran
grep mot AKP. Få folk til å try at 
AKP er kriminelle, og nazismen 
vokser og får nytt kampmot over 
å få så prominent støtte som i 
herr Hauglis tilfelle.

Hans Evju

8. Mars-komiteen i spissen for å reise 
KAMPEN MOT PORNOGRAFIEN!

STUDENTERSAMFUNNET:
STØTTE TIL KAMPEN FOR
CHATEAU NEUF

Følgende resolusjon ble vedtatt på møte i 
studentersamfunnet 4/3 1977:
Studentersamfunnet i Tromsø 
støtter fullt ut at DNS skal ha 
sikre rettigheter i Chateau Neuf, 
dvs. penger og plass. Studenter
samfunnet i Tromsø støtter fullt 
ut kravet om at Chateau Neuf 
skal være studentenes hus.
Studentersamfunnet i Oslo sitt 
hus. Chateau Neuf. blei bygd 
uten lovlig vedtak på general
forsamlinga for å bygge. Uten 
lovlig vedtak bak seg satte 
høyremannen og stortingsrepre
sentanten, Syse, som var formann 
i byggekomiteen i gang bygginga. 
Først skulle huset koste maksi
malt 10 millioner kroner.
Regninge lød på 30 millioner. I 
dag er Huset ute i en økonomisk 
1 rise, og det skyldes i hovedsak at 
Syse og co aldri har tatt hensyn til 

at det var Studentersamfunnet 
som skulle ha huset, ikke private 
kreditorer og banker slik det er 
nå.
Chateau Neuf skylder disse 
private bankene og kreditorene 3 
millioner kroner som skal betales 
i år. Disse pengene har de ikke. 
Det politiske siktemålet til Syse 

. og de private kreditorene er at 
DNS skal ut av Chateau Neuf, og 
at andre, f.eks. Universitetet i 
Oslo skal ta over.
Studentersamfunnet i Tromsø 
mener det er viktig at Chateau 
Neuf fortsetter å være et hus for 
Studentersamfunnets politiske 
virksomhet, og at Studentersam
funnet i Oslo får større og helt 
sikre rettigheter i Huset.

I .

Studie- og skoleservice

- en tjeneste for studenter og 
skoleelever under 
videreutdanning
Vår jobb er å hjelpe deg.

I dei siste åra har produksjonen av pornoblad, 
-bøker og filmar stadig vekst. Pornografien er ein 
del av den ideologiske undertrykkinga av 
kvinner: kvinnekroppen vert nytta som salgbar 
vare og kvinna vurdert som sexobjekt. 
Samstundes er pornografien ei grotest speku
lering i seksuallivet generelt. Pornoindustrien er i 
vekst og produsentane håver inn stor profitt på 
denne reaksjonære ideologien.

Tromsbankenas
- din økonomiske rådgiver

PUNKTDEMONSTRASJON 
OG MAGEPLAKATAKSJON

1 Tromsø og andre stader har 
8. Mats-komiteer gått i spissen 
for å reise kampen mot porno
grafien. Den 25.2 arrangerte 
komiteen ein punktdemonstra- 
sjon ut an for Paviljongen. Omlag 
35 personår samla seg under

parolane:
Nei til sal av kvinnekroppen!
Kamp mot pornografien!
Det vart og delt ut løpesedlar 

og diskutert med folk som gikk 
forbi. Dei fleste synte stor 
sympati for demonstrasjonen og 
ein del slutta seg til. Dette syner 
klårt at krava har stor støtte.

Tidlegare på dagen var det 
mageplakataksjon og utdeling av 
løpesedlar utanfor tre kioskar. 
Det vart og overlevert eit 
protestskriv, som retta seg mot 
sal av pornografiske blad, til 
eigarane. Em av dei (Wi-To) reiv i 
stykker skrivet, - eit klårt uttrykk 
for at pornografien er ei viktig 
inntektskilde for dei som distri
buerer han.

Kampen mot pornografien har 
såvidt starta, og må føres vidare. 
Den er ein del av kampen mot 
ideologisk undertrykking av 
kvinner og mange fleir må ta del i 
kampen for å slå attende det 
reaksjonære kvinnesynet som 
pornografien er eit uttrykk for.
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Korleis USV vil «demokratisere» 
Studentersamfunnet

USV oppmoder studentene om å halde seg vekk 
frå studentersamfunnet. I sanning eit genialt 
program for å «demokratisere» studenter
samfunnet og gjere det mindre «einsidig» og 
«AKP-dominert», som dei seier dei ønskar!

Studentersamfunnsstyret invi
terte Streikestøttefronten til eit 
konfrontasjonsmøte med Streike- 
støttekomiteen om «To linjer i 
streikestøttearbeidet». Streike
støttefronten seier nei, og kvifor?

Fordi studentersamfunnet står 
som arrangør! (som kjent var dei 
interesserte i konfrontasjons- 
møtet, som blei holdt ei veke 
seinare).

Dette og meir om USV si 
prinsippløyse og om dei grove og 
usanne skuldingane dei har kome 
med mot Studentersamfunnet 
har vi tatt opp i eit åpent svar til 
USV i Raud Front-avisa nr, 6, 
som kjem i nytt opplag. USV har 
ennå ikkje svart på noko av det vi 
her seier og spør om.

STYRET I ST^EIKESTØTTE- 
FRONTEN ER FORNÆRMA:

I Raud Front-avisa sto det at 
USV nekta Streikestøttefronten å 
stille på konfrontasjonsmøtet, og 
at dei har vetorett i Streike- 
støtteftonten. Dette oppfattar dei 
som ei skulding om manglande 
demokrati i fronten. Det gler oss 
at USV har gått bort frå det 
udemokratiske «representasjons- 
prinsippet» som dei hardnakka 
har stått på så lenge vi kan huske 
(sist i 8.mars-arbeidet der dei 
spydde ut argument som at «dei 
uorganiserte sjølvsagt ikkje 
kunne ha stemmerett i ein 
komite, for dei representerte jo 
ingen organisasjon! Dette hevda 
dei som eit kronargument mot 
8.mars-komiteen sitt arrange
ment som hadde allmøtet som 
høgste 'organ, der alle hadde 

stemmerett.;
Representasjonsprinsippet betyr 
at det er representantar frå ulike 
organisajonar/parti som bestem
mer, og ikkje dei som er aktive i 
arbeidet gjennom allmøte og den 
leiinga allmøtet har valgt.
Vi i Raud Front-styret skal 
sjølvsagt vere dei første til å 
avsanne det som seiest om at 
KUL og USV har vetorett i 
Streikestøttefronten, når dette 
ikkje stemmer. Kjell Roland 
uttaler om dette på vegne av 
styret i Streikestøttefronten: «SSF 
nemlig en aktiv istorganisasjon 
der hver enkelt medlem har en 
stemme, og der ingen organisa
sjon har noen som helst 
«vetorett»».
LIKEVEL «EIN SELVFØLGE» 

FOR STREIKESTØTTE
FRONTEN Å IKKJE STILLE?

Streikestøttefronten v/Kjell Ro
land gir sjølv grunnlag for det 
falske ryktet om vetoretten i 
svaret han gir på Raud Front- 
styret sin invitasjon, der han 
seier:
«Som kjent har både USV og 

KUL-Tromsø... vedtatt å boikotte 
møtene i Studentersamfunnet. 
Siden disse organisasjonene 
sammen med uavhengige sosial
ister (som forøvrig i hovedsak 
deler USV/KULs syn i denne 
saken) er drivkreftene bak SSF, 
er det en selvfølge for styret «å 
takke nei» til invitasjonen.»
Det er altså «en selvfølge» for 
styret i Streikestøttefronten å 
ikkje stille fordi USV har vedtatt 
å boikotte møta!

(Det er løgn at KUL boikotter 
studentersamfunnet. I alle fall 
skal dei når dette vert skrive ha 
innleiing om «Skal vi slåsst for 
Svalbard og midtlinja i Barents
havet? mot Jon Michelet. Stu
dentersamfunnet har heller aldri 
mottatt noka melding frå KUL 
om at dei tidlegare har boikotta.)

NOK EIT UTTRYKK FOR USV 
SI PRINSIPPLØYSE

At Streikestøttefronten nekta å 
stille på konfrontasjonsmøtet når 
Studentersamfunnet arrangerte 
det, er sjølvsagt framleis eit døme 

på USV si prinsippløyse, og like 
lite egna til å gjere Studenter
samfunnet til «et forum for saklig 
debatt og opplysning som virkelig 
kan samle store deler av Tromsøs 
studenter», noko dei og seier dei 
ønskar!
At USV i den eine samanhengen 
er fornærma over å bli skulda for 
å stå på representasjonsprin
sippet samstundes som dei i 
andre samanhengar kjempar 
innbitt mot grunnplansorgan 
sering er bare nok eit døme på 
prinsippløysa: dei prøver å fram
heve seg sjølv som demokratar og 
varme forsvararar av demokrat
iske prinsipp i politisk arbeid. 
Men dei forkastar gladeleg dei 
same demokratiske prinsippa når 
dei finn ut at dette er mest teneleg 
for å motarbeide AKP og andre 
progressive aktivistar. Så hult er 
altså USV’s forsvar av demo
kratiet!

Styret i Raud Front.

SV’s BOIKOTT AV 
STUDENTERSAMFUNNET

Svar frå Raud Front-styret

Sidan hausten 75 har USV oppfordra studentane 
i Tromsø til å boikotte studentersamfunnet!. Dei 
har ikkje berre nekta å stille sjølv, men nekta alle 
SVarar å halde innleiing, og til og med utnytta 
fleirtalet i NSU leiinga til å hindre at NSU sin 
politikk blei lagt fram i studentersamfunnet i

Statistisk Sentralbyrå-undersøking viser:
STUDENTANE ER IKKJE

«PRIVILIGERTE»
Det har i mange år vore spreidd usanne 
påstandar om studentane si priviligerte 
økonomiske stilling. Vi har fått høre at vi er 
kravstore snyltarar med romslege økonomiske 
kår, arbeidsskye element med eigne bilar og at vi 
lever eit søtt liv.

Tromsø.
HYKLERSKE 

«STUDENTVENAR»
Med skrik og skrål om at «nå må 
studentmassane bli politiserte», 
gjer USV alt dei kan for å knekke 
det politiske diskusjonsforumet 
til studentane - studentersam
funnet. Dei er fulle av bekymring 
for at massane skal bli lurt 
gjennom det dei kallar stud.- 
samf.s «stalinistiske metoder» og 
«AKP dominans». Dei seier at dei 
boikotter p.g.a. «tale og debatt
stilen» i stud.samf., og fordi «det 
er så mange AKParar der». Med 
dette stiller USV seg faktisk i 
spissen for kommunisthetsen, og 
dei som helst av alt såg at AKP 
blei fullstendig isolerte.
Men kven tenar på at studentane 
blir oppmoda om å halde seg 
vekk frå møta? - Jau, sjølvsagt dei 
som har interesse av at vi 
studentar er minst mogleg 
opptatte av politikk.

USV SI PRINSIPPLØYSE
I stud.samf. i Oslo er gjennom- 
gangstonen til USV at dei vil ha 
meir demokrati d.v.s. fleire 
innleiarar. Arne Overein - USV i 
Tromsø, har villig innleiing der. 
Der betyr større demokrati at dei 
skal få meir tid på talarstolen. 
Her nektar dei til og med å 
diskutere møtetema og innleiarar 
med styret (jfr. invitasjonen i 
starten av semesteret.) Eit anna 
eks.: Stud.samf. ønska kon
frontasjonsmøte mellom streike- 
støttekomiteen og streikestøtte- 
fronte. USV nekta SSF å stille 
(dei har vetorett i SSF), men ei 
veke seinare var det konfronta
sjonsmøte, berre ikkje i stud, 
samf.s regi.
Poentet til USV: Det var ikkje 
møtetema og innleiarar det var 
noko feil med, berre at stud.
samf. arrangerte.

På generalforsamlnga i DNS i 
Oslo freista USV å vinne vaiet på 
ein resolusjon mot politiske 
fangar i Kina (firer banden var 
dei politiske fangane!) Då stud.
samf. for kort tid sia hadde eit 
heilt møte om firer banden, heldt 
dei seg klokeleg vekk. Altså var 
det ikkje den politiske disku
sjonen som var viktig for USV, 
men å fiske røyster frå alle dei 
som er mot oppgjeret med firer 
banden.

«STUD. SAMF. ER 
EINSRETTA»

Ja, møteprogrammet til Kaud 
fronten er retta ein veg: Å ta opp 
dei viktigaste og mest aktuelle 
klassekampspørsmåla i dag. 
Berre på denne måten er 
stud.samf. einsretta. Kva er 
møtetemaene? Til dømes: Stu- 
dentaksjonen. - Kampuchea. - 
Firer banden. - Streikestøtte. - 
Svalbard. - Olje. - Samane. 
Berre snevre partiinteressar seier 
USV. Tydar det at USV ikkje 
meiner dette har interesse for 
breie studentmassar?
Dei fleste av desse spørsmåla har 
ikkje USV tatt stilling til. For 
eksempel stilte vi spørsmål om 
Kampuchea som enno ikkje er 
besvarte.

UMOGLEG Å DISKUTERE?
Utan eit einaste eksempel hevdar 
USV at det er umogleg å 
diskutere i stud.samf.. Vi har ein 
mistanke om at USV trakk seg til 
bake fordi dei fekk lita oppslut
ning for «analysene» sine, særlig 
av Sovjet. Vi husker dei skarp
sindige om det klasselause 
overgangs-samfunnet, - eller det 
barbariske ikkje imperialistiske 
samfunn. Vi bør vel gjere 
merksame på at stud.samf. 
følgjer vanlege reglar for møte- og 
diskusjonsorden. Dessutan er vel

Denne undersøkinga er ikkje 
gjort skikkeleg kjent, og det over- 
raskar oss ikkje. Ho viser nemleg 
at:
FORBRUKET BLANT ALLE 
GRUPPER UNDER UTDAN
NING LIGG KLÅRT UNDER 
GJENNOMSNITTET FOR TIL
SVARANDE ALDERSGRUP
PER ELLES.

Tabell for totalforbruk pr. mnd. i 
gjennomsnitt:

Einslege under 40 år kr. 1.969
Ugifte bortebuarar
ved univ./høgskolar kr. 1.766
Ugifte bortebuarar
ved lærarsk./DH-sk. kr. 1.660 
Ugifte bortebuarar
ved yrkesskolar kr. 1.285
Gymnasiastar kr. 1.185

Vi ser at totalforbruket ligg ca. 
10 prosent under gjennomsnittet 
når det gjeld studentane. Yrkes- 
skoleelevane sitt forbruk er heile 
35 prosent lågare, mens gym- 
naselevane kjem endå dårlegare 
ut.

Undersøkinga viser vidarb at 

ikkje debattklimaet så mykje 
betre i DNS i Oslo enn her? Eller 
er det kanskje færre AKParar i 
salen der?

«KVIFOR SAMARBEID?» 
SPØR USV OG 

STREIKESTØTTEFRONTEN
Raud fronten har sagt at SSF sin 
politikk med å «skjerme arbeid- 
arar i streik frå småborgarleg 
støtte frå studentane», og mot 
«oppsvulma kampfond» er 
streikesabotasje og ikkje streike
støtte.
Etter dette har USV og Streike
støttefronten lurt på kvifor ki da 
ønskar SV-arar som innleiarar og 
dcltakarar på møta - «ønskar vi 
samarbeid med streikesabotør- 
ar?»
USV må ha misforstått invi
tasjonen frå Raud Front-styret 
om å diskutere innleiarar og 
møtetema med styret. Når vi har

No har Statistisk Sentralbyrå gjort ei 
undersøking av forbruket til studentane og 
skoleelevane, og ho slår ein gong for alle fast at 
desse påstandane ikkje stemmer med dei 
egentlege forholda.

som pensjonister, funksjonshem
mede»?

Statistisk SEntralbyrå si 
undersøking slår fullstendig 
beina under desse påstandane, og 
gjør det dermed vanskelig å påstå 
at «om studentene får mye, så er 
det andre grupper som får 
mindre».

Det er dette pressa ikkje tør sjå 
i auga, og derfor teier ho om 
undersøkinga.

STUDENTØKONOMIEN BLIR 
STADIG VERRE!

Dei siste åra har student
økonomien vore utsett for harde 
åtak:

Husleigene og kantineprisane 
har stige kraftig. I løpet av 1977 
vil f.eks. prisane på standard- 
hyblar på Prestvatn’ stige med 
nesten 13 prosent, kantineprisane 
vil auke med over 10 prosent, 
semesteravgifta med over 30 
prosent og dagheimsatsane heili 
opp til 550 kr / månaden Kå 
«Huskestua».

Samtidig med desse prisaukene 
har stipenddelen sokke frå 23,2 
prosent til 18,5 prosent på to år. 
Det vil seie at ein stadig større del 
av utgiftene må finansierast ved 
lån eller eige arbeid.

Og låna skal betalast attende - 
med 5,5 prosent rente. Til- 
bakebetalingstida var i 1964 i 
gjennomsnitt 9 år, mens Låne
kassa no har ytra ønske om at 
tilbakebetalingstida skal ufvidast 
frå 30 til 40 år.

EINSKAP MELLOM 
ØKONOMISK UNDER

TRYKTE GRUPPER!
Vi meiner det er viktig å sli 

tilbake alle usanne påstandar oir 
studentane si priviligerte øko
nomiske stilling. Slike påstandai 
hindrar einskap mellom dei som 
lir under same økonomiske 
undertrykking. -

Skal vi slå tilbake alle 
forverringstiltaka treng vi EIN
SKAP!

Progressiv Front/Delegatgruppa

utgiftene til mat (heime og på 
kantina), bustad, lys og brensel 
utgjør ein forholdsvis større del av 
det månadlege forbruket for 
ugifte studentar. som bur borte 
enn for andre einslege. Og 
einslege studentar sine utgifter til 
drikkevarer og tobakk er 25 
prosent lågare enn gjennomsnitt
et. Endeleg bruker studentane 
berre 1/3 av det vanlege beløpet 
blant einslege til kjøp, drift og 
vedlikehold av kjøretøy.

For dei fleste av desse tala er 
det same tendens for gifte 
studentar og, med og utan born.

KORFOR TEIER PRESSA OM 
DENNE UDNERSØKINGA?
Dei usanne påstandane om at 

studentane lever i sus og dus, at 
dei alle som ein snyltar på 
samfunnet og aldri gjør eit 
skikkeleg arbeid, har vore ein 
viktig del av taktikken for å 
splitte studentane frå andre 
grupper. Kor ofte har vi ikkje 
hørt at «studentene er seg selv 
nok, de har det bare bra og 
tenker ikke på svakstilte grupper 

invitert bl.a. USV til diskusjonar 
med styret, er det ikkje ut frå 
illusjonar om at vi kan kome fram 
til semje om dei spørsmåla der 
USV og Raud Front i dag står for 
kvar si linje, men nettopp for å få 
denne usemja klårast mogleg 
fram. Bare i strid med alskens 
borgarleg ideologi og tankegods, 
som vi bl.a. har sett mange 
eksempel på at USV står for, 
meiner vi at sosialismen kan 
vinne brei oppslutning blant 
studentane. Vi ønskar USV i 
studentersamfunnet for betre å 
kjempe fram den politikken vi 
sjølv står for, og for betre å 
kjempe ned den politikken USV 
og SV-leiinga står for. Vil USV 
bare diskutere med dei som dei 
på førehand er samde med, eller 
nesten samde med? Litt av ein 
politikk for å «politisere student
massane» og «demokratisere stu
dentersamfunnet»!
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To tinier i Streikestøttearbeidet.
KONFRONTASJON MELLOM 

SSF OG SSK
Studentavisa har foretatt et intervju med 
Streikestøttefronten og Streikestøttekomiteen på 
Universitetet. De besvarer her en rekke spørsmål 
som red. mener er viktig for å få slått fast 

viktigheten av streikestøttearbeid, også ved 
Universitetet. Vi ønsket også gjennom spørs
målene å komme fram til kriteriene for, og 
linjene i, et reelt streikestøttearbeid.

Hvordan drive streikestøttearbeid 
på Universitetet, - er det å drive 
streikestøtte utenfor fagbevegel
sen å forsøke å konkurrere med 
fagbevegelsen? Hvordan drive 
støttearbeid utenfor Universi
tetet? (F.eks. løpeseddelutdeling) 
Streikestøttefronten er en front 
som er bygd opp på Universitetet, 
og kan aldri erstatte solidaritet i 
klassen. Situasjonen i dag er at 
klassebevisstheten og solidari
teten er så lite utviklet når det 
gjelder å støtte de mest fram
skredne kampene i arbeider
klassen. Dette gjør det i dag 
nødvendig å organisere streike
støttearbeid utenfor klassen. En 
viktig del av streikestøttearbeidet 
på Universitetet er også å bidra til 
å politisere, og dermed bidra til at 
flere erkjenner arbeiderklassens 
ledende rolle i kampen for 
sosialismen. Vi mener derfor at 
det er viktig at streikestøtte- 
arbeide drives utfra et perspektiv 
hvor en marxistisk analyse ligger 
til grunn, kort sagt en sosialistisk 

streikestøttefront. Dette er abso
lutt påkrevd, fordi mellomlagene 
er underlagt borgerlig ideologi og 
rettferdighetsforestillinger.
Ei organisering i mellomlagene er 
ikke noen parallell organisering 
til fagbevegelsen, men tendensi- 
ellt kan støtte fra slike organisa
sjoner bidra til å avskjerme 
solidariteten i klassen. Dette kan 
resultere i at sosialdemokratiets 
linje slår igjennom ved at kampen 
gjøres avhengig av støtte utenfor 
klassen. .
SSF har ikke noe prinsippielt 
imot løpeseddelutdeling utenfor 
arbeidsplassene, men dette må 
vurderes ut fra den konkrete 
situasjonen. Vår erfaring er at 
den generelle studenthetsen som 
hersker idag, og de negative 
reaksjonene på dette er så sterke 
at løpesedddelutdeling ikke er en 
styrke for kampen. 
Streikestøttekomiteen (SSK) 
Situasjonen i fagbevegelsen nå er 
at arbeideraristokrater sitter med 
makta i de fleste klubber og 
foreninger. Abeideraristokratiet 
er' et skikt som ikke er interessert 

i å styrke arbeiderklassen, noe de 
ville gjøre om de ga politisk og 
økonomisk støtte til streike- 
kamper. Her i Tromsø er støtte til 
ulike streiker i hovedsak kommet 
fram fordi streikestøtteaktivister 
har gått i spissen for den. SSK 
mener at den mest verdifulle 
støtta arbeidere i kamp kan få er 
støtte fra andre fagorganiserte. 
Når fagbevegelsen i dag ikke er 
en kamporganisasjon, tilsier det 
at en streikestøttebevegelse 
utenfor fagbevegelsen er nød
vendig. SSK mener at SSF 
saboterer streikestøttearbeidet, 
og en av grunnene til det er at de 
går mot at fagorganiserte driver 
støttearbeid utenfor fagbeveg
elsen. Det som blir konsekvensen 
av det er at arbeidere i streik bare 
kan gå gjennom forenings- og 
klubb-styrer for å få støtte.

SSF vil heller ikke sjøl gå utenom 
universitetet for å drive streike
støttearbeid. Hva det betyr så vi 
klart da SSF sa nei til å dele ut 

løpesedler på 3 bedrifter, etter 
forespørsel fra de oppsagte på 
Furuholmen.

Når det gjelder studenter og 
streikestøttearbeid, så har det 
gjennom flere streiker vist seg at 
studentene spiller en viktig rolle. 
Det er viktig at studentene tar 
stilling til kamper i arbeider
klassen, og svært mange velger 
riktig side. Men den støtta vi gir 
må ikke bare bli verbal støtte, 
men en reell politisk og øko
nomisk støtte.
Spesielt til løpeseddelutdeling 
utenfor bedriftene, så er det ofte 
bare studenter som kan påta seg 
den jobben. Men det er nød
vendig om ikke de borgerlige 
avisene skal få monopol på å deke 
streikser. Som regel vrir og 
vrenger de på sannheta til den er 
ugjenkjennelig, eller de tier om 
kamper som pågår. Korrekt 
informasjon er viktig for å 
opparbeide støtte til streiker, og 
viktig for at erfaringene fra en 
streik skal bli hele klassens 
eiendom.

Som streikestøtteaktivist synes 
jeg dessuten at erfaringene med 
løpeseddelutdeling ved bedriftene 
er svært positive.

Hvordan stiller dere til kampfond 
kontra innsamling for hver gang 
dette er nødvendig?
Vi gjennomfører nå en prin-/ 
sippiell diskusjon med hensyn til 
oppretting av permanente kamp
fond. Dette blir sannsynligvis 
avklart på det neste møtet i 
fronten. Kampfondene gir 
streikestøtteorganisasjonene en 
tvilsom egentyngde i forhold til de 
aktuelle streikekampper så lenge 
disse er isolerte. Isolerte kamper i 
klassen som i utgangspunktet 
ikke oppnår spontan støtte og 
solidaritet kan derfor bli av
hengig av disse, og innser ikke 
nødvendigheten av at det pri
mære er å utvikle støtte i klassen 
sjøl.
SSK: Både kampfond og egne 
innsamlinger til streiker er nød
vendig. I startfasen av en streik er 

økonomisk støtte av avgjørende 
betydning. Rask økonomisk 
støtte kan sikres bare gjennom et 
kampfond. Det vil alltid ta en viss 
tid før den organiserte innsam
linga til en streik kommer 
skikkelig igang, og dersom 
arbeiderne skulle være nødt til å 
vente på den, ville dette kunne 
hindre effektive streikekamper.
SSF har gått mot kampfondet til 
SSK helt siden det ble oppretta, 
de hevder at det fører til isolasjon 
av de streikende. .
Hvordan kampfondet kan føre til 
isolering vet vi ikke, vi har enda 
ikke sett eksempler på det under 
streikekamper. Vi har tvert om 
sett at bevilgninger fra kamp
fondet kan bety svært mye, og et 
viktig spørsmål til alle som vil 
støtte streiker må derfor bli: 
Hvem skal man stole på når det 
gjelder organisering av støtte
arbeidet, SV, KUL eller arbeidere 
som sjøl har vært ute i kamp.

Hvordan vurderer dere forholdet 
mellom parti og front?

Komplekset er altfor stort til at 
det her kan behandles utførlig, 
men vi vil poengtere at SSF er en 
front med en plattform og en 
praksis som kan samle alle 
sosialister fra de forskjellige 
politiske grupperingene. Dette 
demonstreres ved at så politisk 
uenige grupper som KUL og USV 
i samarbeid med utmeldte fra 
m-l-bevegelsen, og uorganiserte 
sosialister arbeider sammen. 
Dette fordrer at man legger fram 
motsigelsene slik at politikken 
kommer klarest fram, og at man 
ikke får et skille mellom front og 
parti når det gjelder politikken. I 
fronten er vi ikke «demokratisk 
innstilte mennesker», men marx
ister, kommunister og sosialister 
slik vi er i våre representative 
organisasjoner. Dette for at nye 
medlemmer i fronten skal vite 
hvor vi står politisk, og som en 
forutsetning for at vi skal kunne 
føre usekteriske diskusjoner.
SSK: Sjølsagt er dette et alt for 
omfattende tema til at det kan bli 
behandla i si fulle bredde her. 
Men en kan si helt kort at f. eks. 
et kommunistisk parti har sine 
teorier om hvordan en streik bør 
føres, om støttearbeidet til en 
streik osv. Jeg antar det er kjent 
nok at medlemmer av AKP (m-1) 
jobber i SSK. Men dette betyr 
ikke at kommunister i Streike
støttekomiteen kan påtvinge 
medlemmer i fronten ei kommu
nistisk analyse av alle .spørsmål 
som angår støttearbeidet. I SSK 
er det medlemmene som gruppe 
som diskuterer og tar avgjør
elsene.

SSF påstår at de har bevist at 
SSK og AKP (m-1) er identiske. 
Dessverre for SSF er dette 
feilaktig. Slike påstander hører vi 
daglig fra folk som ønsker å vie 
livet sitt til å hindre kamper blant 
arbeidsfolk. SSF følger i fot
sporene til disse, og felles for dem 
alle er at de prøver å bruke 
anti-kommunisme som våpen for 
å knuse ei fast og viktig støtte til 
arbeidsfolk i kamp. De unnlater 
med åpne øyne å se at SSK og 
AKP (m-1) er to ulike organisa
sjoner, med ulik politikk, for
skjellige medlemmer, egen or
ganisering osv.

Hva med støtte på arbeidernes 
egne premisser? Og hva ligger i 
begrepet betinget støtte?
Vi tar alltid standpunkt på et 
prinsippielt politisk grunnlag. 
Enten så støtter vi en streik, eller 
så støtter vi den ikke. Det kan 
selvfølgelig ikke være på tale å 
stille betingelser for støtten, men 
støtte til aktuell kamp forhindrer 
ikke at vi må foreta en sjølstendig 
politisk vurdering av den måten 
streiken føres på. Hvis ei sosial
demokratisk linje legges til grunn 
for måten streiken føres på, slik 
at dette kan føre til nederlag, 
mener vi det er politisk riktig å 
komme med kritikk. Følgelig 
mener vi det er galt å i enhver 
konflikt spontant å støtte de 
streikende på deres egne pre
misser. Hvordan et parti kan gå i 
en slik fallgruve er nettopp AKP 
sin uttrykte støtte til rederkapi- 
talens aksjon på havna i 
Stavanger. Vi stiller oss også 
svært skeptisk til SSK sin støtte 
til Hitra-bøndene sine egne krav 
uten å ha foretatt en politisk 

vurdering av disse, for deretter å 
avgjøre om det er riktig å støtte. 
SSK: Vi støtter streikende 
arbeidere på deres egne premisser 
Vi stiller ingen betingelser for 
støtta når vi har vedtatt å støtte 
en streik, og vi prøver å yte den 
støtta arbeiderne ønsker. Tydelig 
var dette f.eks. under boikott- 
kampanjen av Wollebekk Cham
pignon.
Når det gjelder betinget støtte så 
vet vi f.eks at SV under enkelte 
streiker har satt visse «krav» til 
disse for at de skal få støtte. Eks: 
Det må være en flertallsstreik, 
den må ha brei støtte, må ikke ~ 
være en «AKP-streik» osv. Dette 
er støtte som ikke duger, - det 
stilles hele tida krav om at 
arbeiderne må gjøre slik og slik 
for at de skal få støtte. Dette er 
press mot arbeidere i streik. Vi så 
også under Tromsfisk-saken at 
NKP skulle «støtte» kampen om 
arbeiderne fulgte Hovedavtalen, 
kvitta seg med Christie osv. Dette 
er ikke støtte til arbeidsfolk i 
kamp, det er forsøk på å få 
arbeidere til å danse etter sin 
egen pipe.

Hva ligger i begrepet rettferdige 
streiker?
Kapitalismen er i seg selv et 
urettferdig system fordi arbeider
en aldri under kapitalismen får 
betalt for det arbeidet han utfører 
i produksjonen. Begrepet rett
ferdighet eksisterer derfor ikke 
under kapitalismen ut fra arbeid
erens synspunkt. Derimot kan det 
forståes som en streik er 
rettferdig dersom man fokuserer 
på arbeidslønna som skjuler dette 
forholdet, og dermed bidrar til å 
fastfryse en rettferdighetsideo- 
logi. Det er derfor irrelevant å 
snakke om rettferdige og urett
ferdige streiker, og en illusjon å 
påstå at alle kamper er rett
ferdige.
SSK; STreikestøttefronten har 
spredd mye rart om hva SSK 
mener med rettferdige streiker. 
SSK mener kort og godt at en 
streik er rettferdig dersom den 
forsvarer arbeidsfolk sine interes
ser, og styrker deres stilling i 
forhold til borgerskapet. Det er 
medlemmene i SSK som avgjør 
om en streik skal støttes eller 
ikke. Det kunne vært interessant 
å vite hvilke kriterier SSF legger 
til grunn når de vurderer hvorvidt 
en streik fortjener støtte eller 
ikke.

Hva ligger i begrepet «Enhet 
studenter-arbeidere», og hvordan 
realiseres denne?
Arbeiderklassen er i motsetning 
til studentene en homogen klasse 
ut fra sitt forhold til produk
sjonsmidlene, idet den ikke eier 
annet enn sin egen arbeidskraft. 
Studentene står ikke i denne 
stillingen i forhold ti kapitalen og 
må derfor erkjenne arbeider
klassens ledende rolle ved hjelp 
av «studier». Det er en selvfølge at 
«enhet arbeidere-studenter under 
arbeiderklassens ledelse» er en 
meget bedre parole fordi den 
nettopp påviser det nødvendige i 
at klassen selv er den drivende 
kraften. Dersom parolen «enhet u
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STREIKESTØTTEFRONTEN
Streikestøttefronten består av USV, KUL og 
uorganiserte sosialister. Fronten er demokratisk 
oppbygd hvor hver mann har en stemme, og ikke 
slik Rød Front påstår i en løpeseddel at USV har 
vetorett.

Fronten er organisert på universitetet, 
og har som sitt primære mål å støtte arbeider
klassens kamp politisk og økonomisk. Det siste 
er spesielt viktig fordi sosialdemokratiets 
politiske og ideologiske ledelse kombinert med 
regjeringsmakt, og en økonomisk høykonjunktur 
etter krigen har bidratt til konsolidering av en 
reformistisk politikk i klassen.

FAGFORENINGENE OG 
BORGERSKAPETS ROLLE
Hvorfor er det idag 'aktuellt å 

opprette streikestøttefronter? 
Bakgrunnen for å stille spørsmål
et må ta utgangspunkt i 
arbeiderklassens organer og på
peke funksjonen til disse under 
seinkapitalismen. Det er også 

| viktig i denne sammenhengen å 
analysere den formen streike- 
kampene har tatt i forhold til 
organisering.

Det blir med andre ord 
nødvendig å analysere fagfor
eningenes rolle. Fagforeningene 
er en innenomkapitalistisk insti
tusjon til formål å heve prisen på 
arbeidskrafta. Det primære er 
den sosiale funksjon at salget 
skjer til best mulig pris, og 
dermed garanteres en produksjon 
av lønnsforholdet. Reformismen 
er den trade-unionistiske poli- 
tikken innen fagforeningene hvis 
primære oppgaver er å heve 
prisen på arbeidskrafta. Lenin 
karakteriserte dette som arbei
derklassens borgerlige politikk.

Borgerskapets rolle vil derfor 
være å få kontroll over arbeider
klassens organer og dermed 
bedre kontroll med prisen på 
arbeidskrafta. I Norge har sosial
demokratiet gått i. spissen for 
fagforeningenes inkorporering i 
det statsapparat under dekke av 
at dette vil gjøre det mulig å føre 
en mer rasjonell økonomisk 
politikk. Det juridiske uttrykket 
for denne samarbeidspolitikken 
er Hovedavtalen og arbeidstvists- 
lovene ■ som binder arbeider
klassen til den borgerlig retten.
Sosialdemokratiet vil utfra det 
som er sagt knytte arbeider
klassens kamp til primært øko
nomiske spørsmål. Resultatet er 
at motsetningen mellom arbeid 
°g kapital tilsløres og det 
framtrer som om utbyttinga 
forgår i selve bytteprosessen, noe 
som nettopp ikke er tilfelle.

ri

arbeidere-studenter» stilles opp 
allment og gjelder alle studenter, 
er den en gal parole, fordi 
nettopp studenter har den samme 
objektive interesse som arbeider
klassen. Enheten under arbeider
klassens ledelse forutsetter en 
politisk forståelse av klassens 
ledende rolle i kampen for 
sosialismen.

SSK: SSK ser det som ei viktig 
oppgave å skape og utvikle enhet 
mellom arbeidere og studenter. 
Den måten vi kan gjøre det på er' 
‘i arbeide for at store deler av 
studentmassen støtter rettferdige 
kamper blant arbeidsfolk, dess
uten opparbeide støtte til stu
dentenes kamper blant arbeidere. 
Gjennom slik støtte vil det bli 
smidd en enhet som er viktig 
både for studenters og arbeideres 
kort- og langsiktige kamper.

Men det er viktig å være klar over 
at enheten med arbeiderklassen 
bare kan bygges opp gjennom et 
konkret støttearbeid, ikke ved at 
grupper av studenter sender ut et 
utall av uttalelser med rettledning 
°m hvordan kampen skal føres. 

Utbyttinga i selve produksjons
prosessen fremtrer ikke umiddel
bart på samfunnets overflate, 
men først gjennom en analyse av 
de kapitalistiske produksjons
forholda.

En politikk som neglisjerer 
dette vil fokusere på arbeids
lønna, dvs. rettferdigheta i krava.
SSF mener at SSK står for en slik 
økonomisme ved å støtte alle 
undertrykte gruppers rettferdige 
krav uten å legge arbeider
klassens perspektiv til grunn - og 
bidrar til å fryse fast det 
borgerlige samfunns oppsplittelse 
i særinteresser. Arbeiderklassens 
ledende rolle underkjennes og 
klassen oppfattes i stedet som 
lidende. På denne måten sperrer 
SSK for at det utvikles enhet med 
arbeiderklassen på klassens egne 
premisser. Som sosialister i SSF 
bygger vi enheten med arbeider
klassen på et annet grunnlag.

STREIKESTØTTE- 
ORGANISASJONERS 

BETYDNING
Innledningsvis stilte vi spørs

målet hvorfor det idag er aktuelt 
å opprette streikefronter. Skjerp- 
inga av klassekampen i 70-åra 
har nødvendiggjort organisering 
av arbeiderklassen i særskilte 
streikekomiteer ved at de lovlig 
valgte fagforeningene settes til 
side. Dermed oppnåes ikke støtte 
fra fagapparatet. En streik er 
derfor i utgangspunktet politisk 
ved at den bryter med det 
borgerlige legaliteten ,og fag
apparatet som er en innomkapi- 
talistisk institusjon.

Det at den materielle støtte 
som er nødvendig for å føre en 
streik fram til seier idag bare i 
liten grad kommer fra andre 
deler av klassen, gjør det 
nødvendig å organisere streike- 
støttearbeid i form av perma
nente streikestøtteorganisasjoner 
utenfor klassen og dens organer.

Forholdet til streikebryteri?
Det at noen tar andres arbeid må 
bekjempes, om nødvendig med 
harde metoder. Dette er en sak de 
streikende må ta i egne hender 
for å oppnå den politiske 
effekten.

For det første at 
kapitalen får realisere sin profitt, 
og at forståelsen for kampen, og 
støtten øker. Trakkassering av 
enkeltindivider og steinkasting i 
nattens mulm og mørke kan ha 
en kriminaliserende effekt, fordi 
det ikke framgår av handlngen 
hvem som står bak, og da hjelper 
det lite å komme trekkende med 
et sitat fra 20-årene for å 
legitimere dette. Vi er ikke 
prinsippielt imot at i en skjerpet 
situasjon hvor arbeidere i kamp 
ber om støtte, kan studentene og 
andre tre støttende til. Dette må 
imidlertid vurderes ut fra den 
politiske situasjonen. Når Nor- 
gas-arbeiderne i 1970 avviste 
tilbudet fra studenter om å stå 
streikevakt, er dette uttrykk for 
en politisk forståelse for at en slik 
hjelp kan hindre støtte fra andre 
bedrifter.
SSK: Streikebryteri er å stjele 
arbeid fra andre, det er å minske 
slagkraften i enhver streik. Det er 

Den materielle støtten scm er 
nødvendig for å føre en streike- 
kamp fram til seier vil foreløpig i 
liten grad komme fra klassen 
sjølv pga det lave nivået i 
klassekampen og sosialdemokra
tiets sterke stilling. Slik organi
sering må oppfattes som klassens 
svakhet, formulert som «uten 
streikestøttekomiteene ville vi 
vært null verd».

Arbeidere i kamp blir lett 
tvunget til å forstå sin kamp som 
en gruppes rettferdige kamp fordi 
de ikke oppnår støtte og soli
daritet fra andre arbeidere. Det 
er derfor viktig å politisere 
streiken og ikke utelukkende yte 
økonomisk støte, noe som kan 
bidra til å avskjerme arbeidernes 
kamp.

Utgangspunktet for alt 
streikestøttearbeid må være 
arbeiderklassens stilling og 
objektive interesser under kapi
talismen, nemlig at den er den 
eneste klassen som er i stand til 
og har interesse av å oppheve 
kapitalismen.

SSKs ROLLE ISTREIKE- 
STØTTEARBEIDET

SSKs utelukkende økonomiske 
støtte bidrar ikke til en politi
sering av kampen, men til en 
monopolisering av politikken i 
partiet. Og med Marx hevder SSF 
at dette er en ideologisk fore
stilling, en forestilling som 
begrenser arbeiderklassens kamp 
til det rent økonomiske, dvs. til 
klassens borgerlige politikk.

Parallellt med økonomismen 
opptrer humanismen. Man støt
ter en streik på et moralsk 
grunnlag utfra et begrep om 
rettferdighet. Rettferdighet er 
alltid rettferdighet i forhold til 
noe, enten i forhold mellom 
klasser eller grupper. Det er 
derfor relevant å spørre på hvilket 
grunnlag SSK støtter en streik på 
dersom det ikke er utfra 
arbeiderklassens interesser? Og i 
tilfelle hva dette andre grunnlaget 
skulle være dersom det ikke er 
utfra arbeiderklassens interesser?

Fronten er ny og ennå preget av 
mange uavklarte spørsmål. Vi vil 
oppfordre folk til å ta kontakt 
med oss gjennom de forskjellige 
instituttgruppene og delta i det 
praktiske arbeidet i form av å 
samle inn økonomisk støtte, spre 
propaganda og delta i studie
arbeid.

SSF

i

viktig at produksjonen stopper 
opp når arbeidere streiker. Det 
rammer kapitalen rett i hjertet, 
og ei streik har lettere for å vinne 
fram!

Kampen mot streikebryteri har 
stolte tradisjoner i Norge. SSK 
mener at militant kamp må om 
nødvendig brukes for å fjerne 
streikebrytere. De fortjener ikke 
noen annen behandling. Rudolf 
Nilsen kaller streikebryteren for 
«fredløs niding», og det skal han 
fortsette å være. Streiker ble i en 
temmelig lang periode etter 
krigen brukt som kampmiddel, 
følgelig kunne det ikke være noe 
streikebryteri. Mange erfaringer 
fra kamper mot streikebrytee er 
derfor gått tapt - men det er 
viktig å bruke disse erfaringene, 
gjenreise opinionen mot streike- 
bryteriet. Karakteren av streike
bryteri har ikke endra seg.
Det er forsåvidt forbausende å 
oppdage at SSF, som bedyrer at 
de vil bidra til å bekjempe 
legalismen i fagbevegelsen, både 
under Champignon-streiken og 
Hustad-streiken gikk mot den 
militante kampen som ble ført 
mot streikebryterne.

HVORFOR STREIKE 
STØTTEARBEID 
PÅ UNIVERSITETET?

- av Streikestøttefronten -
Erfaringer fra de siste års streikekamper viser at 
velorganisert og strekt støtte- og solidaritets
arbeid er avgjørende for de streikendes 
kampkraft.

Organisering av permanent 
støtte- og solidartietsarbeid uten
for arbeiderklassen, krever en 
bevisst forståelse av studentenes 
posisjon innenfor samfunnsfor
masjonen. Som studenter står vi 
ikke i noe umiddelbart forhold til 
den kapitalistiske produksjons- 

' prosess. Ulik klassebakgrunn og 
ulike perspektiver på framtidig 
klassetilhørighet møtes i student
massen. Det er derfor en illusjon 
å tro at studenter som gruppe, ut 
fra sin objektige stilling i 
samfunnet, skulle ha sammen
fallende interesser med arbeider
klassen. Det er viktig å slå fast at 
studenters enhet med arbeider
klassen bare kan bygges på 
politisk grunnlag, som innebærer 
at den enkelte student ut fra 
overbevisning og i praksis inntar 
arbeiderklassens standpunkt.

Dette krever utvikling av de 
politiske diskusjoner om perspek
tivet i arbeiderklassens kamper, 
og at vi relaterer vår egen 
situasjon og interesser i forhold til 
dette. Bare slik kan en langvarig 
og forpliktende allianse mellom 
arbeiderklassen og grupper 
innenfor mellomlagene utvikles.

Småborgerskapet og de øvrige 
deler av mellomlagene står i 
forskjellig forhold til de to 
hovedklasser, og deres livssitua
sjon og interesser berøres på ulike 
måter etter hvert som kapitalis
men utvikler seg. Forandringen 
av livs- og arbeidssituasjon som 
utviklingen av kapitalismen stad
ig påfører disse gruppene, fører 
ofte til en politisering av dem som 
ikke nødvendigvis faller sammen 
med arbeiderklassens interesser. 
Erfaringene viser snarere at 
mellomlagene spontant utvikler 
småborgerlige forestillinger og 
illusjoner. Dette har sitt øko
nomiske grunnlag i det at de ikke 
står i noe umiddelbart forhold til 
produksonsprosessen, hverken 
som arbeidere eller kapitalister, 
og således bare møter kapital
ismen på sirkulasjonsplanet.

Den ovennevnte spontanismen 
utvikler seg i to retninger, avvis
ning av enhver støtte til arbeider
klassens kamper, og på den andre 
side, oppkomsten av grupper som 
yter økonomisk støtte ut fra 
småborgerlige rettferdighetsfore
stillinger.

lår småborgerskap og mellom- 
Iagsgrupper går til kamp og 
stiller krav, må disse kravene 
alltid vurderes i lys av arbeider
klassens interesser og kamp. 
Støttearbeidet for disse gruppene 
kan dermed ikke bindes i almen 
paroleform, men må i hvert 
enkelt tilfelle grunnes ut fra 
konkrete analyser av de faktiske 
aksjoner og krav slik at deres 
politiske karakter og funksjon 
kan bli klarlagt. Betinget støtte, 

dvs. støtte til visse av kravene og 
visse initiativ, kan tenkes. En 
konkret analyse av enhver kamp i 
arbeiderklassen, er selvsagt også 
nødvendig. Det eksisterer ingen 
garanti for at arbeidere i kamp 
handler i samsvar med arbeider
klassens objektive interesser.

Streikestøtteorganisering som 
reises med basis utenfor arbeider
klassen må alltid være klar over 
grunnlaget, begrensningene og 
perspektivene. Med det forholds- 
vise lave nivået arbeiderklassen 
befinner seg på idag, er arbeider
klassen sjøl bare i utilstrekkelig 
grad i stand til å mobilisere den 
støtte og solidaritet som er 
påkrevet for å føre en kamp fram 
til seier. Streikestøttearbeidet 
utenfor arbeiderklassen kan aldri 
ha samme funksjon eller oppveie 
økonomisk støtte og solidaritet 
innenfor klassen selv. Bare 
bevisst arbeid for enhet og soli
daritet innen arbeiderklassen, 
kan føre til varige seire og bringe 
kampen framover. Dette må være 
perspektivet på vårt støttearbeid.

Konkret vil dette bl.a. bety at vi 
tar hensyn til og forsøker å 
minimalisere muligheten for at 
borgerskapet og dets allierte, skal 
kunne hetse mot streikende 
arbeidere fordi der er «kontrollert 
av fremmedelement i form av 
støttekomiteer utenfra...», og slik 
forhindre støtte fra andre grup
per av arbeiderklassen.

Komiteens oppgave ved siden av 
å informere om, og drive øko
nomisk støtte til arbeidere i 
streik, blir å fungere politiserende 
på universitetet gjennom å utvikle 
forståelse for arbeiderklassens 
kamp mot kapitalen og for 
sosialismen. For å trekke flest 
mulig med i arbeidet, organiseres 
komiteen som en front. Med en 
slik organisasjonsform, der for
skjellige politiske grupperinger 
vil være representert, er det helt 
avgjørende at alle politiske 
spørsmål og motsetninger disku
teres åpent, og at en er villig til å 
inngå tompromisser innen rime
lighetens grenser. Den politiske 
plattformen for Streikestøtte
fronten (SSF) er derfor et 
minimumsgrunnlag. Fronten 
favner aktivister fra ulike sosial
istiske grupperinger og uavheng
ige sosialister. Den støtte vi gir, 
må være enhet av økonomisk og 
pol tiske støtte. Spesielt i en tid 
med oppsving i streikekamper, er 
dette viktig. I en situasjon med 
flere streiker samtidig, kan det bli 
snakk om å vurdere til hvilke 
streiker støtten skal prioriteres.

. Dette forutsetter at medlemmene, 
i fronten arbeider ut fra en klar 

politisk forståelse etablert gjen
nom demokratiske diskusjoner.
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STANDARDEN PÅ 
STORSTOGÅSEN 
STUDENTBOLIGER 
Tilsvarer standarden på Storskogåsen 
studentboliger, leia vi betaler?
Tirsdag den 1/3-77 behandlet, leieboermøtet på 
Storskogen, et skriv som er utarbeidet av 
Myrseth/Nilsen, og som behandler standarden 
på Storskogåsen. Skrivet ble sendt til styret i 
Samskipnaden i slutten av forrige semester. 
Standarden på Storskogåsen blir her i særlig 
grad sett på i sammenligning med Prestvann 
studentboliger. Og den største standard
forskjellen finner vi servicetilbudene på de to 
studentbyene.
I skrivet heter det blant annet:

«1.1 resepsjonstjeneste
Åpningstida på Prestvann er ca. 
10 timer. På Storskogåsen er den 
2,5 timer. I tillegg er åpningstida 
på Storskogåsen kun på dagtid, 
slik at det store flertall av 
studentene er på undervisning, 
lesesal m.v. på denne tida av 
dagen.
I motsetning til Prestvann skjer 
det ikke salg av aviser, brus og 
sigaretter m.v. på Storskogåsen. 
Det er ubrukbare muligheter for 
beskjeder, forespørsler m.v.
Posten blir ikke lagt i postkassene 
som på Prestvann, den blir ofte 
liggende, ikke omadressert og 

verdipost ligger ubeskytta.

Mulighetene for inngående tele
foner, er sterkt redusert på 
Storskogåsen. På Prestvann har 
en telefoner på rommene der en 
får melding om inngående 
telefoner. På Storskogåsen er en 
avhengig av at noen hører ringing 
fra et myntapparat. Myntappa- 
ratene er dessuten nesten ukent
lig mer eller mindre i ustand.

1.2 renholdstjeneste
På Prestevann vasker Samskip- 
nadens ansatte alle fellesrom 
utenom kjøkken.

På Storskogåsen vasker beboerne 
ganger, trapper og utgang. En 
liten del av vaskinga dekkes av en 
ansatt i Samskipnaden. Det 
dreier seg vesentlig om løpende 
renhold av vegger, rekkverk, 
vinduer og dører.
Det er særlig når det gjelder 
servicefunksjoner at forskjellen er 
særlig merkbar. Det er en tydelig 
orskjell og det må være riktig å 

verdsette den det den koster. 
Samtidig kommer forskjeller som 
også er vesentlig ved at vi ikke har 
forsamlingsrom, ikke en stol eller 
et bord utenom kjøkken og hybel. 
På Prestevann finnes det et 
TV-rom og et rom der det står et 
bortennisbord.
Denne forskjellen i standard må 
komme til uttrykk i husleia.»

Leieboermøtet vedtok:
«Leieboermøtet slutter seg til 
hovedinnholdet og konklusjonen i 
skrivet fra Myrseth/Nilsen. Møtet 
anmoder Samskipnaden om å 
legge fram ett forslag for styret i 
Samskipnaden som innebærer en 
generell husleiereduksjon på 10% 
for alle typer boenheter på 
Storskogåsen. Møtet presiserer at 
omkostningene til denne reduk-

Prestevann studenthjem.

sjonen ikke må belastes Preste
vann i form av høyere husleie. 
Møtet anmoder studentrepre
sentantene i Samskipnadstyret 
om å følge opp denne saka i 
Samskipnadstyret. Leieboermøtet 
ber om at saka blir behandla så 

raskt som mulig i administra
sjon og i styret slik at endringene 
kan komme raskt.»
Vedtaket var enstemmig.

Bjørn Kaldhol vil ha Alstadheim 
utvalgets innstilling gjennomført.

Alstadheimutvalgets innstilling
På styremøte 25/2 ble det vedtatt 
en endelig uttalelse fra S/Tromsø 
og Alstadheimutvalgets innstill
ing om den framtidige velferds- 
organiseringa. Det var her ut
arbeidet to forslag til uttalelse, et 
fra studentrepresentantene og et 
fra Administrasjonen. Ikke 
uventet ble administrasjonens 
forslag vedtatt med 6 mot 4 
stemmer. Denne uttalelsen er på 
mange måter ganske grotesk, da 
den godtar utvalgets forslag på 
alle punkter. Og der det er 
divergens, er det bare for å gå 
lengre enn utvalget i å true 
studentenes organiseringsfrihet 
og innflytelsesmuligheter. F.eks. 
mener adm. at tilbakekallingsrett 
er uholdbart, da dette vil 
«forstyrre arbeidsroen i styret».

Det ropes også hurra over et 
framtidig, elev- og studentting, 
valgt etter forholdstallprinsippet. 
- Studentrepresentantenes forslag 
til uttalelse ble altså nedstemt, 
men vil bli lagt ved som en 
«mindretallsuttalelse». oe vil vel 
sannsynligvis ikke bli vurdert som 
noen «seriøs» uttalelse. Men i alle 
fall, slik lyder den: «>

HVA SKJER / 
SAMSKIPNADS TYRET?

Studentrepresentantene i Samskipnadsstyret vil 
gjennom Studentavisa prøve å holde studentene 
orientert om det som skjer i Samskipnaden. Det

er selvsagt ikke alt som er av interesse, men vi vil 
ta opp de sakene som er av størst interesse, og 
som har mest å si for studentenes velferd.

Forslag til uttalelse om NOU. 
1976 : 33 «Velferd for elever og 
studenter»

1) Styret mener at alle utdann
ingssøkende over grunnskolenivå 
bør ha samme rett til velferds
tilbud ut fra de behova som 
eksisterer for alle disse gruppene 
som helhet.
Styret er enig i at velferdstilbudet 
må bli sett på som en del av det 
totale utdanningstilbudet på linje 
med studiefinansiering og under
visning. Nettopp fordi velferds
tilbudet må være en integrert del 
av det totale utdanningstilbudet 
må det presiseres at ansvaret for 
de utdanningssøkendes velferd 
ligger hos skoleeieren/staten på 
samme måten som med studie
finansiering og undervisning.

2) Styret avviser utvalgets forslag 
om opprettelse -av felles elev og 
studentsamskipnader for ulike 
grupper utdanningssøkende over 
grunnskolenivå innafor en by/ 
studiesenter. Dette gjør vi fordi:

a) Dette vil i dag føre til en 
kamp mellom ulike grupper 
utdanningssøkende om allerede 
eksisterende ressurser som er så 
små at de er utilstrekkelige til og 
med for de enkeltgruppene som i 
dag disponerer dem.

b) Dette vil fremme den geo
grafiske sentraliseringa og faglige 
uniformeringa som Stortings
melding 17 la opp til. Vi mener at 
hver enkelt skoleslag må få 
økonomiske midler til rådighet 

slik at de kan bygge ut egne 
velferdstilbud. Dette sjølsagt ikke 
til hinder for konkrete samar
beidsformer skoleslaga imellom 
når det gjelder velferdstilbud når 
dette tjener alle de impliserte 
gruppene.

3) Ut fra at styret avviser felles 
elev og studentsamskipnader 
ligger det implisitt at vi og avviser 
utvalgets forslag om elev og 
studentting. Dette desto mer 
fordi:

a) Styret finner det uaksep
tabelt at utvalget gjennom sitt 
forslag vil påtvinge de enkelte 
grupper utdanningssøkende en 
bestemt valgordning. Vi mener at 
de utdaningssøkende ved hver 
utdanningsinstitusjon skal selv 
bestemme sin valgordning.

b) Styret mener at tilbake- 
kallingsretten er en forutsetning 
for ett reelt demokrati, og vi kan 
derfor ikke slutte oss til Alstad
heimutvalgets flertall på dette 
punkt.

c) Styret kan ikke akseptere 
utvalgets klare skille mellom «den 
funksjon som består i å admini
strere konkrte velferdsgoder, og 
den funksjon som består i å være 
studentenes «fagorganisasjon». 
Studentenes representanter i 
Samskipnadens styre sitter der 
som representanter for sitt 
grunnplan for å ivareta deres 
interesser. Når det overordna 
prinsippet for studentenes arbeid 
i Samskipnaden (aldri godta 
tiltak som forverrer studentenes 

økonomiske og sosiale situasjon.) 
kommer i konflikt med utvalgets 
forslag om samskipnader som er 
økonomisk sjølstendige og der
med juridisk bundne til forret- 
nignsmessig drift, så vil styret 
hevde studentrepresentantenes 
rett til uavkorta å fremme 
grunnplanets politikk.

4) Styret vil også gå i mot at 
prisene på Samskipnadens tjen
ester skal tjene som salderings
post for å bringe et budsjett i 
balanse. Dette betyr i realiteten at 
skoleeieren blir fraskrevet an
svaret for elevenes/studentenes 
velferd.

Prinsippet må være å fastsette 
prisene etter en fast nøkkel, ut fra 
hva som kan regnes som rimelig 
ut fra øvrige forhold. Saldering av 
budsjettet må være en sak for de 
bevilgende myndigheter.

Ut fra de gitte grunner vil styret 
avvise Alstadheimutvalgets for
slag til organisering og finansi
ering av velferdstilbudene. Styret 
vil derfor gå inn for at hvis 
Alstadheimutvalgets innstilling 
blir vedtatt, så bør Student
samskipnaden i Tromsø fortsette 
som en egen samskipnad for 
studentene i Tromsø og ikke 
integreres i en felles elev og 
studentsamskipnad.

Valgordninga

Administrasjon har under ut
arbeidelse forslag om ny valg
ordning for studentene til Sam

skipnadsstyret.
Hva dette forslaget vil gå ut på, 
vet vi ikke enda, men det er vel 
ikke for Ijernt å anta at forslaget 
vil innebære en innskrenkning av 
studentenes demokratiske retter.

Studenter får ikke være med 
på viktige møter

27. og 28. januar var det i Tromsø 
avholdt kontakt- og fordelings- 
møter for samskipnadene i 
Norge. Dette er møter hvor 
representanter for alle sam
skipnadene og studentorganisa
sjonene i Norge møtes for å enes 
om felles råttenskap. Ingen stu
denter i Tromsø fikk vite om at 
disse møtene skulle være. Tidlig
ere har det alltid vært -med en 
representant fra SU på disse 
møtene. Denne gang fikk SU brev 
om møtene etter at db hadde 
vært, av hvilken grunn vites ikke. 
(Var kanskje administrasjonen 
redd for at folk fra de andre 
lærestedene skulle få vite hva som 
egentlig foregår her i Tromsø?) 
Stud.repr. har bedt adm. gi en 
skriftlig redegjørelse, men denne 
er pr. idag (6/3) ikke kommet.
Det ble bl.a. på kontaktmøtet 
avgitt en uttalelse om Alstad
heim utvalget. Her stemte repre- 
»entantene fra administrasjonen i 
Tromsø for uttalelsen uten at 
styret hadde avgitt uttalelse.

Stud.repr.



7 8 MARS - EIN SIGER FOR' 
j_ KVINNEKAMPTOGET! _c
Det vart to tog i Tromsø i år, 
«Samarbeidsbevegelsen» og 8. 
Mars-komiteen sitt. Studentavisa 
kontakta begge arrangørar for å 
få eit intervju om nokre syns
punkter på, og erfaringer frå 8. 
Mars markeringa. Ingen frå 
«Samarbeidsbevegelsen» var 
interessert i å stille opp, - om 
mogleg skulle vi få ei skriftlig

oppsummering seinare.
Vi har fått eit intervju med 

Gunn Thorsnes - medlem av 8. 
Mars-komiteen her i Tromsø. 
Den uavhengige 8.Mars-komi- 
teen vart skipa etter eit initiativ 
frå Kvinnefronten. Allereie før jul 
starta diskusjonen om komiteen 
sitt parolegrunnlag og organi
seringa av arbeidet.

Studentavisa: Dere starta tidleg 
med 8. mars-arbeidet?

i Gunn Thorsnes: Ja, Den inter
nasjonale kvinnekampdagen har 
vore nedlagd i mange år, mange 
veit ikkje kva 8. mars er. For å nå 
desse trong vi god tid. Vi ynskte 

I ein brei komite og ei brei 
markering av dagen. Vi trong god 
tid for å nå ut så breitt som 
mogleg med diskusjonane - få

! størst mogleg semje om parole- 
grunnlaget og sikre at ikkje alt

i vart usikkert til dei siste dagane 
slik «Samarbeidsbevegelsen» la 
opp til.

SA: Kva for betydning har 8. 
mars for kvinnekampen?
G.T: Det er dagen da kvinner 
skal ut i gata og kjempe for sine 
krav. I år gjekk 530 i kamptoget. 
Frå m.a. fiskeindustrien, Tele
verket, Tromsftsk gjekk dei ut på 

i gata med krav som: Bevaring av 
arbeidsplassar, rett til fagorgani
sering, mot politiske oppseiingar, 

• kampen for dagheim ar, sjølvald 
abort og mot pornografien, krav 
dei sjølsagt og kjempar for i 
fagforeiningar o.l.

SA: Komiteen stod på eit vedtatt 
parolegrunnlag. Var dette ei 
hindring i mobiliseringa?

G.T.: Nei. Grunnlaget var eit 
minimumsgrunnlag og tok ut
gangspunkt i - dei viktigaste 
kvinnekrava i dag, både lokalt og 
i internasjonal samanheng. Par
olane dekte dei krava det er 
bevegelse på, - sjølvald abort, rett 
til arbeid, dagheim, kamp mot 
imperialismen osb.
Det andre toget uthulte kvinne
krava. «Rett til arbeid» hadde dei 
ikkje med, berre «fleire arbeids
plassar for kvinner». Ikkje «gratis 
dagheim til alle barn» men «fleire 
barnehagar», og det kan vere kva 
som helst frå kommunal dag
mamma til korttidsbarnehage. 
Dei hadde heller ikkje med «soli
daritet med frigjøringsbevegels
ene» og «kamp mot all imperial
isme», men: «Solidaritet med 
undertrykte kvinner i andre 
land», dvs. nettopp dei parolane/ 
krava som må kjem past fram om 
kvinnekampen skal føre fram til 
ful kvinnefrigjcring, kutta dei ut!

SA: Arbeidet var organisert med 
fast ledelse, allmøter og lokal- 
komitear. Kva for røynsle ga det? 
G.T.: Vår organisering var
organisering for kamp og tok ut
gangspunkt i at kvinner skulle 
reise lokale krav men samstundes 

kunne slutte seg til heile 
parolegrunnlaget. Dette var mål- 
sctjinga og eg trur den vart nådd i 
stor monn. Det ' ar ikkje slik som 
SV/NKP hevda: «kvar kvinne - si 
parole» Gruppene hadde mykje å 
seie for å få størst mogleg semje 
om parolane! Dei fekk og trukke 
til seg mange som aldri tidlegare 
hadde deltatt i politisk arbeid, 
dette førte kvinnebevegelsen store 
skritt framover.

Det var og viktig å ha ein fast 
ledelse som kunne samanfatte 
arbeidet, få motsigelsar og 
usemje ut til diskusjon i 
gruppene. Vi gikk inn for ein 
komite i ledelsen som besto av 
organiserte og uorganiserte 
kvinner og ikkje partirepresen- 
tantar med bundne mandat. Det 
synte seg å vere rett, 530 gikk i 
det uavhengige toget medan 290 
gikk i part i toget.

Eg vil nem ne at mange 
student jenter gjorde et godt 
arbeid i 8.Mars-komiteen og i 
lokalgrupper. Dette styrka ein- 
skapen mellom studentjenter og 
andre kvinner.

SA: REservasjonsretten - vart 
mange kvinner «lurt med»?
G.T.: Nei. sjølsagd ikkje. REtten 
til å reservere seg fungerte 

ovanfor dei som hadde lokale 
krav a reise men ikkje hadde tatt 
stilling til alle parolane. Å snakke 
om at nokon vart lurt med er 
kvinneforakl og ei kraftig ned
vurdering av kvinna sin evne til å 
tenke sjølstendig.

SA: Det vart splitting av 8.Mars- 
markeringa i år og. Kva er ditt 
syn på dette?
G.T.: Det gikk to tog, eit 
uavhengig kamptog og eit parti- 
tog. Delte er eit uttrykk for dei to 
linene i kvinnespørsmålet. 8. 
Mars-komiteen ynskte å reise 
kvinner til kamp, ikkje berre 
formulere krava. Vi ynskte å 
bruke 8. Mars-arbeidet for å få 
resultat av kampen, (Jfr. Porno- 
aksjonen, jentene på Televerket 
osb.) SV/NKP-toget var eit ut
trykk for ynskje om å splitte og 
nedlegge kvinnekampen. Vi veit 
kva dei gjorde med prisauken på 
dagheim, - abortspørsmålet.

Dei mobiliserte og hovedsaklig 
på hets imot oss, AKP/KF- 
dirigering osb. Eg meiner hetsen 
er eit uttrykk for at dei ikkje 
kunne angripe parolane våre, dei 
måtte difor mobilisere på hets. 
Dette syner veikskapen deira - dei 
kan ikkje diskutere politikken 
med oss. Vi greide å slå mykje av 
hetsen attende, men offensiven 
kom seint igang. Den må- følges 
opp i kvinnekampen framover. 
Det var for mange som gikk i det 
andre toget, dvs. kvinner som står 
på våre krav, men som vart 
skremd av hetsen. Det er og 
naudsynt å avsløre og nedkjempe 
sV/NKP si line for kvinnekamp 
om denne skal ha framgang - 
dette klarte vi til dels i 
innspurten.

SA: 8. Mars er over. Kva med dei 
krava som vart reist? Kva lyt 
gjerast vidare?
Dei krava som vart reist er viktige 
krav. Dei jentene som gikk toget

all 
iff kvinne- 

undertrykking!
må og gå i spissen på arbeids- 
plassane for å reise kampen 
gjennom fagforeninger og kvinne- 
frontgrupper. Det er viktig at 
kvinner organiserer seg og sjøl er 
med på å føre kampen vidare. Eg 
vil oppfordre alle som gikk i 8. 
Marskomiteen sitt tog til å slutte 
seg til Fagleg 1. Mai-Front, reise 
krava sine der og aktivt delta i 
arbeidet.

SA: Markeringa av 8. Mars vart 
avslutta med eit Festmøte i 
Fokus.
G.T.: Ja, man toget var det 
viktigaste. Det er eit stort skritt å 
gå ut i gata for dei krava kvinner 
har. Festmøtet var ein stor siger, 
det synte styrken i kvinne
kampen. Vi greide å få fram at 
kvinner kan lage eit arrangement 
som er profesjonelt og på bølge 
med all anna kultur, og at dei 
beste kulturkreftene støtta oss. 
Når SV skryter, av- at arrange
mentet deira var «hjemmelaga» er 
dette berre koketteri. Vil SV/ 
NKP leige Fokus til neste år, 
SKAL VI LEIGE KROKEN- 
HALLEN!!!

Heilt til slutt vil eg seie litt om 
parola «Forby Norsk Front». Det 
som har skjedd på «Oktober» 
syner klårt kor rett det var å stille 
denne parola. Eg oppfordrar alle 
dei som slutta opp om parola i 8. 
Mars-toget til å slutte seg til 
parola «FORBY NORSK 
FRONT» også i Fagleg 1. 
Mai-Front sitt tog!!

Målungdomsrørsla på frammarsj i Nord-Norge
Andre helga i mars hadde Norsk Målungdom 
(NMU) årsmøte i Bergen der til . saman 250 
utsendingar frå heile landet møtte. Av års
meldinga kom det fram at framgangen det siste 
året har vore stor, sammanlikna med dei 3-4 siste 
åra. Det er no med 2.600 direkte innmeldte 
medlemmer i NMU, som er ungdoms
organisasjonen til Noregs Mållag.
Framgangen har vore særskilt stor i Nord-Noreg. 
NMU har her fått fleire drivande lag og nye er i 
emning - særleg gledeleg er det at vi er i ferd med 
å få skikkeleg fotfeste i Finnmark.

Tal dialekt— 
skriv nynorsk

VEDTEKTENE. - 
MED ANTI-FASCISTISK 

PARAGRAF
Dei store sakene på landsmøtet 
Var dei nye vedtektene og 
arbeidsprogrammet. I vedtekts- 
strida var det to vedtektsframlegg 
S(,rn stod mot kvarandre - det 
såkalla Lie-framlegget og Nord- 
ang-framlegget.

Fleirtalet av dei 35 utsendingane 
frå Nord-Noreg støtta Lie-fram- 
legget, men det vart Nordang- 
framlegget som til slutt vart, 
vedtatt med ein del brigde og 
tillegg. Mellom anna kom det inn 
ein anti-fascistisk paragraf. Dette 
pga. den aukande fascistiske 
terroren vi har vore vitne til dei 
siste åra både ute i Europa og her 
til lands. Historisk sett veit vi og 
at fascismen er den største 
fienden til målrørsla. Noregs 
Mållag sitt organisasjonsapparat 
blei t.d. lagt ned under krigen dg 
kom ikkje skikkeleg i sving att før 
langt utpå 50-talet, medan Riks
målsforbundet sitt var intakt slik 
at dei rett etter krigen kunne sette 
inn sterke åtak på nynorsken soni 
NM ikkje var i stand til å møte.
Mellom anna reiste Arnulf

bakgrunnen blei den antifascist- 
iske paragrafen vedtatt med eit 
overveldande fleirtal.

Øverland langt oppi Gudbrands
dalen og Østerdalen og fortalde 
at folket der hadde ein dialekt 
som låg nærmare riksmålet enn 
nynorsken. Formannen i Riks
målsforbundet, Hjorth, masse
produserte ymse skrift med 
usakelege åtak på nynorsken, 
som NM ikkje hadde økonomiske 
ressurser til å svare på med. 
(Hjorth var mannen som organi
serte hirden til Quisling og som 
var den ideologiske leiaren til NS 
i mellomkrigstida). Sett på denne

ARBEIDSPROGRAMMET
Her stod strida om ein skulle 
prioritere skolemålsarbeidet eller 
dialektarbeidet øverst. Det enda 
med at framleis skal skolemåls- 
arbéidet stå på første plass.
Elles var det semje om å skipe 
distriktslag i NMU. Det vil truleg 
bli skipa eit eige distriktslag for

Fra NMU sitt landsmøte deil
12.-13/3.

heile Nord-Noreg før sommar- 
ferien.
Åsmund Forfang blei vald til ny 
formann for organisasjonen.

Referent.
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Politiets etterforskning av an
meldelsene i forbindelse med 
demonstrasjonene under suspen- 
sjonssaka er nå avslutta, og to 
personer er bøtelagt.
Som folk vil huske, var det grove 
anklager som blei retta mot to av 
demonstrantene.
Vold og legemsfornærmelse mot 
flere av styremedlemmene, inn
brudd, misbruk av nøkler, og 
ulovlig demonstrasjon.
Slik oppsummerte avisene an
meldelsene fra kontorsjefen, 
styreformannen osv.

Flere av demonstrantene gikk 
også til anmeldelse av dir. Haugli 
og styreformann Eilertsen for 
legemsfornærmelse. Det groveste 
overgrepet gjorde Haugli da han 
med makt forsøkte å kaste ut ei 
jente fra Samskipnadens bygning 
tre timer før demonstradsjonen 
begynte.

Det politiet har gjort er å 
henlegge alle anmeldelser av 
legemsfornærmelse med den be
grunnelse at her er fornærmelse 
er gjengjeldt med fornærmelse-

For det første holder ikke dette 
som begrunnelse for å henlegge 
anmeldelsen av Haugli fordi han 
ikke ble provosert på forhånd i 
det hele tatt.

For det andre viser vel «fri- 
kjenninga» av demonstrantene 
først og fremst at anmeldelsene 
fra styremedlemmene var uten 
reelt innhold, - at de, som 
demonstrantene hevda, var satt 
fram for å kunne brukes av 
pressa i den storstilte hets- 
kampanja mot demonstrantene. 
Av alt det voldsomme skytset som 
ble kjørt fram den gangen 
opprettholder politiet bare an
klagen om ulovlig demonstrasjon. 

• Politiet har skrevet ut et forelegg 
på kr. 100,- til hver av de to. 
Begge haF awist anklagen og 
nektet og ved at forlegget, og saka 
kommer for byretten.
Sjøl om styret har hatt pressa, 
eiendomsretten og forvaltnings
retten på si side for å dekke over 
overgrepa sine mot student
demokratiet, hadde studentene 
rettigheter å forsvare. Akkurat 
som styret brukte politiet til å 
fjerne demonstrantene vil sikkert 
retten dømme dem.
Målsettinga må være å .vinne 
saka. Det avgjørende spørsmålet 
vil igjen- bli hovedspørsmålet fra 
suspensjonssaka: Var suspen- 
sjonssaka ei personalssak, slik 
styret begrunna lukkingsvedtaket 
med, - eller et prinsippspørsmål 
som vi demonstrerte for? Dersom 
en kan svare ja på det siste betyr 
det at styret ikke hadde rett til å 
lukke møtet!

MOT PARTISJÅ- 
VINISME OG

MISBRUK AV NSU
«KMAMP MØT•DENIlfi
VOK SFNDF F A <sC TSMFN

En del studenter er kanskje klar 
over at USV i dag har fler- 
tallsfraksjonen i NSU. Færre er 
kanskje klar over at USV bruker 
makta si til å mele ei kake for 
USV istedenfor å fremme stu
dentenes interesser.
Her kommer et eksempel:
På siste landsstyremøte (som er 
NSUs høyeste organ mellom de 
årlige landstingene) fremma USV 
forslag om at NSU nå skulle gi ut 
et fagkritisk tidsskrift. I den 
forbindelse la de fram et utkast til 
en avtale mellom NSU og ei 
gruppe initiativtakere fra Bergen. 
Denne avtalen binder NSU til å 
trykke, distribuere, reinskrive 
avisa osv. Avtalen sier at 
redaksjonen skal supplere seg sjøl 
og den sikres 12 mnds. oppsigelse 
av avtalen fra 1. januar. Dette er 
de to viktigste punktene i avtalen. 
Progressiv Front-delegatene var 
enige i at NSU skulle gi et 
fagkritisk tidsskrift. Men her blei 
det etterhvert åpenbart at det var 
NSU som skulle sikre USV- 
ledelsen et tidsskrift. En delegat 
fra DKSF (høyresida) kunne vise 
til et skriv som lå og slang etter et 
USV møte. I dette referatet fra et 
møte mellom en del av ledelsen i 
NSU og initiativgruppa fra 
Bergen stod det svart på hvitt at

• OVERGANGER•
NKP...
fredag, og slutter på denne 
måten: «Vi vil takke Tromsø 
Kommunistiske Parti for den 
veiledning og støtte vi har fått fra 
dem, for å få saken inn for 
fagbevegelsens organer». Da vi 
snakket med to av dem som 
hadde skrevet under på dette, 
fortalte de at denne takken til 
Tromsø Kommunistiske Parti 
ikke hadde stått på papiret da de 
hadde skrevet under, men var 
blitt føyd til uten at de visste om 
det.

NKP UNDERGRAVER 
FAGFORENINGSARBEIDET

Vi ser altså at NKP åpent vedgår 
at de driver fraksjonsvirksomhet i 
fagforeninga vår, og at de bringer 
uenigheter oss i mellom ut i 
borgerpressa. Hvem tjener dette? 
I avisartikkelen som de 5 skrev 
under på sto det at de ønsket at 
den videre saksbehandlinga skal 
foregå i vårt forbund, NNN. NKP 

man måtte sikre seg at tids
skriftet lå utenfor NSU’s kontroll 
fordi de politiske konstella
sjonene i NSU kunne skifte. 
Altså følgende geniale oppskrift 
på partisjåvinisme. USV har 
makta i NSU, NSU hjelper 
USV’ere å lage tidsskrift gjennom 
å ta på seg alt det praktiske 
arbeidet, den dagen USV mister 
flertallet har man fortsatt et tids
skrift fordi avtalen forplikter 
NSU i ytterligere 1 3/4 år, 
deretter kan sikkert redaksjonen 
stå på egene bein.
På den bakgrunn fremma. Pro
gressiv Front følgende forslag: 
«Redaksjonen velges ved fler
tallsvalg på landstinget». En 
samla USV-fraksjon presterte å 
stemme imot at landstinget i NSU 
skulle velge redaksjon i sitt eget 
tidsskrift. Alle andre stemte for, 
og forslaget blei forkasta med 7 
(USV) mot 6 ^temmer.
Nå fikk USV’eren kalde føtter og 
fikk slengt på et nytt punkt i 
avtalen at den skulle endelig 
godkjennes av landstinget. Eks
emplet viser to ting. 1: USV setter 
demokratiet til side for å fremme 
sine partisjåvinistiske interesser. 
2: USV har begynt å tenke 
framover på den tida da de ikke 
har makta i NSU.

siøtter dermed opp under løgna 
om at vi ikke har gått gjennom 
forbundet vårt, når de får folk til 
å skrive under på slikt. Resultatet 
av NKP’s undergravingsvirksom
het og infiltrasjon i fagforeninga 
vår har blitt at ingen av dem som 
skrev under deltok på medlems
møtet i NNN, avd. 8, eller i vår 
forening sitt møte med NNN- 
seRretær Hysvær på fredag. Vi 
hadde aldri trodd at det var mulig 
at noen kunne drive et slikt 
skittent spill som NKP driver mot 
kampen vår. Vi lot oss lure da de 
kom og framstilte seg som venner 
av oss, og sa at de ville støtte 
kampen vår. Vi har nå sett at de 
er farlige fiender av arbeidsfolk i 
kamp, - at de er farlige folk som 
vi må holde oss på god avstand 
fra i kampen vår.

Følgende resolusjon ble også vedtatt på landsmøte for landslaget for norske 
lærerstudenter (LNL) i Oslo 10. - 12. mars (enstemmig):

Fascismen er i framgang i Norge 
og i en rekke andre land. I 
England fikk nynazistene 150.000 
stemmer ved siste valg, i 
Tyskland og USA er de samme 
kreftene i sterk framgang.
Erfaringer fra 2. verdenskrig har 
lært oss at nazistene er politiske 
kriminelle. Som de gjør nå, 
startet nazistene før 2. verdens
krig med ei lita kjerne av 
fascister. Seinere vokste de i 
omfang og styrke, med moralsk 
og økonomisk støtte fra datidens 
borgerskap. Før Hitler tok over, 
tok ikke sosialdemokratiet kam
pen opp mot nazistene. De retta i 
stedet store angrep mot pro
gressive, og ga nazistene fred og 
ro. Nazistenes terrorhandlinger 
drepte millioner av mennesker.

Nå, 32 år etter at nazistene blei 
kjeppjaga ut av landet, ser vi 
igjen de samme tendensene som i 
30-åra. Noen eksempler: I januar 
1975 blei et mordbrannforsøk 
gjort mot et møte organisasjonen 
Rød Ungdom holdt. Det ble snart 
brakt på det rene at en ikke 
ukjent nazist sto bak. Han fikk 
kun 6 ukers fengsel.

Under husokkupasjonen på Sogn 
kasta nestformannen i Norsk 
Front ei brannbombe mot stu
dentene. Han slapp unna med 
bare 300 kroner i bot.
I fjor høst blei en ungdom stukket 
ned og nesten drept etter 9 
knivstikk. Nazisten Øivind Lor
entzen som stakk ned gutten 
slapp fra det med 3 ukers fengsel 
(fordi politiet mente det var 
fyllavrøvl) trass i bevis fra 
soldater på Bodø Flystasjon om at 
han i lengre tid har truet 
progressive med å drepe dem. 
Samme dag som han ble løslatt, 
var han på ny på jakt med kniven 
etter progressive soldater.

Seinere vet vi at Øivind Lorentzen 
på samme måte har operert i 
Tromsø, og at han er en av 
anførerne for nynazistene i 
Tromsø. For noen ukers tid siden 
blei det utført et profesjonelt 
attentat mot Oktoberbokhandel- 
en, samt et hus i Tromsø. Politiet 
ser mellom fingrene med saka, 
mens Tromsøavisa Nordlys slår' 
stort opp om «Politisk bandekrig 
startet i Tromsø». Siden 1. mai i 

fjor har nynazistene trua med å 
sprenge bokhandelen, og eksplo
sjonen er bare en fullføring av 
deres terrorpolitikk. Vi støtter 
den parola som Anti-fascistisk 
komite i Tromsø har reist: Full 
oppklaring i saken (attentatet 
mot Oktoberbokhandelen).

Etter mordene på de fem spanske 
anti-fascistene i fjor, oppfordra 
en soldat i Garden til 2 minutters 
stillhet, og videre oppfordra han 
musikktroppen til å spille 
«Spanias Frihetsmarsj». For dette 
fikk han 3 dagers vaktarrest. han 
fikk altså straff for å oppfordre til 
ei antifascistisk handling.
Politiet har lagt ei vennende hand 
over nazistene. De omtaler dem 
som «tilfeldige 14-15 ringer». 
Avisene lar nazistene slippe fritt 
til med sin brune propaganda. I 
motsetning til dette, vet vi at de 
samme avisene ikke har tatt inn 
innlegg fra LNL.
Regjering og storting fører den 
samme politikken overfor nazist
ene som de gjorde i 30-åra. Linja 
deres er som vi har sett å dysse 
ned folks redsel for disse politiske 
kriminelle. Istedet står de et slag 
mot dem som reiser kampen mot 
nynazistene og mot blant annet 
arbeidere i streik ved å sette inn 
terrorpoliti. Terrorpolitiaksjon- 
ene mot de streikende brygge
arbeiderne i Oslo er siste bevis på 
regjeringas politikk.
Vi vet at tusener har skrevet 
under på kravet om å forby Norsk 
Front. Fagforeninger og organi
sasjoner har sett viktigheten av å 
knuse Norsk Front og vedtatt 
forbud mot naziorganisasjonen. 
Videre har mange foreninger og 
organisasjoner lovfestet forbud 
mot nazister som fagforenings- 
organisasjonsmedlemmer.
Breie aksjoner har vært, og er 
igang for å få fjernet nazistene 
Olav Hoaas fra skolen. I reli- 
gionstimene forklarte han hvorfor 
det er så viktig å støtte rasist- 
regimet i Sør-Afrika. I en 
historietime om folkevandringene 
i Romerrike - hevda han at folket 
i Nord-Italia var mer intelligente 
enn i Sør-Italia, fordi de var av 
germansk avstamning.
Dette er bare to av de mange 
rasistiske meninger han har 
spredd til elevene. Sjøl om Hoaas 

blir tjerna fra Stokmarknes 
Gymnas, er vi ikke kvitt nazistene 
og heller ikke kvitt dem i skolen, 
dersom vi ikke reiser krav om at 
nazister skal ut av lærerskolen. 
Ut fra det vi vet om nazistene i 
dag, reiser vi krav om totalt 
forbud mot Norsk Front, og om 
at nazister skal ut av lærerskolen. 
I forbindelse med Lorentzen- 
saka, krever vi at Øivind Lorent
zen blir dømt for mordforsøk.

NEI Ttt SOVJETS 
ANNEKSJON AV 

NORSK TERRITORIUM 
IBARENTSHAVET!

Supermaktene USA og Sovjet har 
i årevis bekjempa kyststatenes 
rettferdige kamp for råderett over 
ressursene i havet. De har, med 
alle midler, forsvart sin «rett» til å 
plyndre ressurser og sin «rett» til 
fri ferdsel på alle hav.
Sovjet fører en imperialistisk 
anneksjonspolitikk overfor 
Norge. Denne aggressive super
makta har annektert store og rike 
deler av det norske området i 
Barentshavet. For å sette makt 
bak sine krav, har Sovjet 
gjennomført mange rakettøvelser 
innenfor norsk havområde. Sam
tidig krenker Sovjet Norges 
suverenitet ved å bygge opp 
militærbaser på Svalbard. Dette, 
sammen med den økende spio- 
nasjevirksomheten, avslører den 
såkalte fredskonferansen i Hel
sinki som en bløff.
Alle forsøk på å bagatellisere og 
rettferdiggjøre denne aggresjons
politikken, gjelder bare Sovjets 
imperialistiske interesser.
Det samme gjelder forsøkene på å 
«skape ro omkring forhand
lingene med Sovjet». Den norske 
regjeringa har vist grov unn
fallenhet overfor den sovjetiske 
imperialismen. Vi krever at 
regjeringa skarpt fordømmer den 
militære opprustninga på Sval
bard, kanonbåtdiplomatiet i 
Barentshavet og spionasjevirk- 
somheten.

SVALBARD ER NORSK LAND 
- AVVIS SOVJETISK PRESS!
NEI TIL SOVJETS ANNEK
SJON AV NORSK .TERRI
TORIUM I BARENTSHAVET!
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FORSVAR DE DEMOKRATISKE
RETTIGHETENE Historisk tilbakeblikk på kampen for selv å 

bestemme våre valgordninger
»

- av Anion Mvhra -

Studentene står i dag i en situasjon der staten 
retter massive angrep mot fagene, vår økonomi 
og våre demokratiske rettigheter.
Et av de viktigste områdene våre interesser trues 
på, er mot organiseringen av vår interessekamp - 
nærmere bestemt mot retten til selv å bestemme 
vår valgordning. Denne artikkelen skal 
imidlertid først og fremst vise at disse angrepene

hverandre:

De av oss som har vært lengst her 
i Tromsø, minnes med blandede 
følelser den såkalte styrings- 

: struktur-debatten. Nye studenter 
, kjenner antakelig bare sporadisk 
i til denne. Min hensikt med å ta 
| opp deler av denne debatten nå, 

er hverken å bli nostalgilsk, eller 
rippe opp i gamle sår. Derimot er 
det et forsøk på å stille de angrep 

I vi i dag kjemper mot i et historisk 
lys, og forsøke å trekke visse 
konklusjoner og noe lærdom ut 
at det som den gang skjedde.

(UiT) ble 
til 1974 
Interims-

VALGORDNINGEN 
ANGREPET UNDER 

STYRINGSTRUKTUR- 
DEBATTEN

Universitetet i Tromsø 
fra starten og fram 
midlertidig styrt av et
styre (IS) som høyeste organ. I 
1973 ble imidlertid debatten ført 
om hvordan de permanente 
sentrale styringsorganer skulle 

være sammensatt og fungere. 
Disse skulle endelig godkjennes 
av KUD. Debatten om valgmåter 
var her sentral.
For å gjøre en lang historie 
kort,endte denne, debatten ut i et 
såkalt kompromissforslag som

LANDSTYREMØTEI NSU
DEN 26/21977

sa langt fra er nye. Dernest skal den kort og mer 
indirekte presentere noen synspunkter på de to 
s alginater som star opp mot 
Allinøteudg og urnevalg. En grundigere 
diskusjon om disse valgformene er ikke det 
sentrale na - det saken nå gjelder er å slå fast vår 
selvfølgelige rett til selv å bestemme vår valg
ordning. Senere - når studentene selv ønsker det 
og rinner det nødvendig - må debatten om de 
ulike valgordninger tas opp i sin fulle bredde.

IS med 8 mot 2avble anbefalt 
stemmer. Forslaget ble så sendt 
ut til folkeavstemning i det totale 
universitetsmiljø, og fikk her 
overveldende flertall. I dette 
utkastet sto følgende om valg: 
Vaalgene kan foregå som urne
valg, eller skriftlig på allmøte e t 
ter avgjørelse i de enk 
elte grupper. (Min 
understrekning) Videre var det 
gitt visse retningslinjer for 
innkalling, fra møte (20 prosent). 
Prinsippet' var imidlertid klart: 
Hver gruppe bestemmer ^elv sin 
valgordning. Videre var retten til 
tilbakekalling slått fast.
Imidlertid, etter folkeavstem
ningen fikk en liten gruppe 
vitenskapelige ansatte med da
værende formann i IS, P.F 
Hjort, i spissen, kalde føtter. 
Fordi studentene i det siste ikke 
hadde vist seg ansvarlige nok (!) , 
gikk de inn for å redusere 
studentenes innflytelse i Tinget. 
For å få dette til , skisserte bl. a. 
disse tre forskjellige måtene som 
hver for seg eller i kombinasjon 
skulle bidra til dette:
1) Ved å redusere studentenes 
-epresentasjon i Tinget fra 14 til 
10 representanter. 2) Ved å 

pålegge studentene en annen 
valgmåte, fortrinnsvis urnevalg.
3) Ved å fjerne tilbakekallings- 
retten.
Aavslørende var imidlertid følg
ende formulering som fulgte: F 1 
e r t® 11 e t (i IS, min anm.)-v i I i 
midlertid understreke 
at studentrepresentasj 
onen kan opprettholde 
s, hvis engår inn for e 
n annen va 1gordning.( 
min understrekning.)
En annen valgordning (dvs. 
urnevalg) ansees her like effektivt 
som å redusere studentrepresen
tasjonen fra 14 til 10! Skjelden 
har vi sett så klar tale om de 
virkelige argumenter for å 
presse urnevalg inn på oss. Vi kan 
derfor klart slå fast at angrepet 
på våre allmøter ikke har noe 
med ønske om mer demokratiske 
valgmåter å gjøre,men er et 
direkte og utilsløret forsøk på å 
redusere studentenes innflytelse.

DEPARTEMENTET 
DIKTERER NY 

VALGORDNING - URNEVALG 
Nå valgte også stortinget ved Kgl. 
res. 13. april 1973 den foreslåtte 
måte å. redusere studentenes

innflytelse på : Valget skal foregå 
på grunnlag av oppstilte lister 
over kandidater og som urnevalg. 
(& 111 i Bestemmelser om
styringsorganer). De reaksjonære 
var dermed fornøyd, og alle 
kunne - som i eventyrene - levd 
lykkelige alle sine dager, dersom 
bare ikke urnevalgene ved UIT 
hadde vist seg å være fiasko fram 
til nå. Æem det er en annen 
fortelling.

VIKTIG Å KJEMPE FOR 
RETTEN TIL SELV Å 

BESTEMME VALGORDNING 
Til nå har jeg indirekte - og delvis 
direkte - levert argumenter mot 
urnevalg. og for allmøtevalg. 
Imidlertid er ikke dette et 
sentrale her og nå - det viktigste 
er å kjempe for vår prinsippielle 
rett til å selv bestemme den 
valgordning vi måtte ønske, og på 
det tidspunkt vi selv måtte finne 
nødvendig. Denne retten er 
viktig for å bevare en av de 
viktigste skanser vi har igjen 
ovenfor staten, nemlig en viss for 
m for indre selvbestemmelse. 
Mister vi denne., har vi gitt 
fanden lillefingeren, og veien 
ligger åpen for sfaten til direkte 
å gripe inn med diktat ovenfor 

prinsipper og avgjørelser som for 
oss gr helt sentrale.

PRINSIPPET HAR OG HAR 
HATT STOR STØTTE.
Dette prinsippet har også 
historisk stått sterkt, og hatt en 
massiv støtte på universitetet. 
Under den debatt jeg riettopp har 
referert om den sentrale styrings
struktur ved UiT, strømmet det 
inn en rekke støtteutalelser for 
studentenes syn i denne saken, og 
som bl.a. slo fast retten til selv å 
bestemme vår valgordning. Av 
slike resolusjoner kan nevnes fra 
NTL av 108-12, Universitetets 
Ingeniørforening, Felleskomiteen 
for studenter og vitenskapelige 
tjenestemenn osv.

Prinsippet om selv å bestemme 
egen valgordning., var også 
allment annerkjent utenfor UiT.

PÅ denne tiden da debatten 
foregikk! 1973) hadde det nettopp 
vøært oppe en sak ved universi
tetet i Bergen, det det akade
miske kollegium skulle utvides. 
Kollegiet påla da studentene 
urnevalg for sine representanter. 
Denne saken ble imidlertid anket 
til KUD av studentene (1972) og i 
brev til kollegiet slo KUD fast .. / 
Studentene velger selv sin valg
ordning, i fora 
som sitt eget, 
regiment for 
Bergen fikk 
utforming i & 
skjer skriftlig 
fakultene eller etter vedtak på det 
enkelte allmøte som urnevalg —-.

de selv definerer 
I det endelige 
universitetet i 
dette følgende 
12: Selve valget 
på allmøte ved

har derfor prin- 
å bestemme våre 
i fora vi selv , 
våre egne, stått

Historisk sett 
sippet om selv 
valgordninger 
definerer som 
sterkt blant demokratisk innstilte 
mennesker. Men like sikkert er 
det at de reaksjonære fortsatt er 
like redd åpne allmøter som de 
alltid har vært. Det er derfor 
viktig på ny å ta opp den kampen 
vi har kjempet for : retten til selv , 

å avgjøre vår valgordning.

For å avslutte som jeg begynte: 
Denne artikkelen er ikke primært 
en diskusjon om de ulike 
konkrete valgformer, men om 
selve prinsippet om selv å 
bestemme vår valgmåte. Ved 
dette tilbakeblikk på historien 
håper jeg å ha vist at kampen har 
tradisjoner og stor støtte. Ut
gangspunktet er derfor utmerket, 
og samlet har vi reelle muligheter 
for å slå dette angrepet tilbake. I 
så fall har vi vunnet en seier med 
avgjørnede konsekvenser for stu- 
dentkampen i framtiden.

Dei som er interesserte i eit innblikk i 
pampeveldet og byråkratiet sitt «Soria-Moria - 
verd», bør med ein gong skaffe seg klippekort til 
NSU sine landstyremøter.

Først trudde ein at NSU-leiinga berre slo i 
tomme lufta, og elles ikkje gjorde nokon ting. 
Det er ei skjønnmaling av stoda. NSU-leiinga sin 
praksis er først og framst å slå byråkratneven sin 
i anletet på kampviljuge studentar.

NSU-LEIINGA BOIKOTTAR 
STUDENTKAMPEN

Ikkje på eit einaste landstyre- 
møte vert det fatta vedtak som 
kan utpeike lina for studentane 
sine kampar på ymse område. 
NSU-leiinga har ikkje greidd å 
stille seg i spissen for ein einaste 
aksjon, men antan gått i mot 
åpent, eller sabotert i det stille. 
Dei som er interesserte kan få 
referata hos SU eller NSU/dg., og 
for seg sjøl slå fast at ikkje eit 
vedtak freistar å slå fast hva vi 
skal gjere for å forsvare oss mot 
åttaka på dei demokratiske 
rettane, om vi skal kjempe mot 
den økonomiske forverringa, som 
t d. gjeldsbøra, husleigeauka osb.

PAMPANEI NSU-LEIINGA
Gjennom verva sine som 

studentleiaren (les: studentaristo- 
kratar), sit dei trygt og godt på 
kontora sine i Løkkeveien, og gjer 
små «fagkritiske» notatar, eller 
pressar buksa for å gjere seg i 
stand til eit aldri så lite 
komite-møte, med folk a la Svein 
Christiansen. I vissa om at dei er 
så langt som mogeleg borte frå 
studentkampen (-ein kan då ikkje 
«smudse til hendene» med slik 
«aksjonisme»-), og at dei kvar dag 
kjem lengre bort frå student- 
grunnplanet, hever dei sine små 
«uskyldige» lønninger på tilsaman 
kr. 80.000,-. Og slik vil dei sittt i 
mange år og sabotere kampen 
vår.

NEI, DET SKAL IKKJE SKJE
Ettersom åttaka mot student

ane vert verre og grovare, vil det 

gå opp for dei fleste at vi treng ei 
skikkeleg og kampviljug leiing for 
«interesse»-organisasjonen vår 
(NSU). Og når kampkrafta stig 
og studentane står samla, vil 
motet og arrogansen hjå student- 
aristokratane avta tilsvarande. Vi 
må kaste den udugelege NSU-lei- 
ingå, og gjere NSU til ei 
kamprørsle.

2

KORLEIS SABOTERER NSU 
STUDENTKAMPEN 

KONKRET:
1) PF la fram ein kritikk av 
«studentforum» (SF) for at dei 
ikkje hadde skrive eit einaste ord 
om kampen mot suspensjonen av 
Steinar Nilsen, og for dei demo
kratiske rettane 1 Tromsø. 
Redaksjonen kunne i det minste 
spreie propaganda om hva som 
skjedde her oppe.

NSU sin nyvalgte nestleiar la så 
fram ein kritikk av NSU/dg/ 
Tromsø for dei ikkje hadde skrive 
nøku om dette til SF(!?!) 
MEN, la han til, - dersom PF 
trakk sin kritikk av «SF», skulle 
han trekke sin kritikk av 
NSU/dg/Tromsø. Vi kunne då 
kanskje lage ein liten kritikk av 
dei begge to. - NSU-leiinga har 
sett i gong det store vårsalet på 
politisk prinsipp! - Det er klårt at 
Å F ikkje kunne gå med på ein 
slik politisk hestehandel, og 
meinte at delegatgruppa til NSU 
ikkje er redaktørar for «SF», og 
heller ikkje ansvarleg for at viktig 
stoff ikkje kjem med. Dersom 
redaksjonen av «SF» var interes
serte og sat og venta på stoff om 
suspensjonsaka, burde dei jo som 
ansvarlege kontakte delegat
gruppa i det minste. PF opprett-

holdt kritikken sin, han vart då 
nedstemt (USV & reaksjonen i 
lag) og kritikken av NSU/dg/ 
Tromsø vart ståande.

Prinsippet er da også ganske 
allment godtatt, f.eks. innen 
fagbevegelsen ansees denne ret
ten som selvfølgelig. Universitetet 
er en arbeidsplass - også for 
studenter - og fagforenings
modellen er derfor en brukbar 
sammenlikning. Det er vel derfor 
heller ikke uten grunn at' de 
støtteutalelser som kom inn, kom 
i stor grad fra yrkespregede fora.FORTS SISTE SIDE
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HP-25 — en av modellene i Hewlett- Packard's avanserte 
kalkulatorserie for teknisk og merkantilt bruk.

HP-25 , u
- programmerbar 
lommekalkulator
Hewlett-Packard’s kalkulator HP-25 er programmerbar på en så 
enkel måte at regnekyndige personer setter den i effektivt arbeid 
på noen minutter. Prisen er kun kr. 1.195,-

» 49 trinns programhukommelse
72 funksjoner
Ingeniør tegnsetting, d.v.s.
10-eksponent i multipler av i3.
Alle logaritmefunksjoner 
Trigonometri i grader, radianer 
eller ny-grader (400-grader) 
Omfattende statistiske 
funksjoner
4 operasjonsregistre, 8 adres- 
sérbare med full register- 
aritmetikk og ytterligere ett for 
«foregående innslag»

Aluminiumplater 
selges i format ca 60 x 90 cm. 
Tykkelse 0,15 mm. - Stort antall 
plater. Trykk på en side. Blanke 
på andre siden.
- Ring Moen M 21 - Nye Troms.
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Kom inn og få den demonstrert:

UNIBOK
Roald Amundsens pl. 1.



Krev forbod av Norsk Front
I «Den som ikkje kjemper mot borgarskapet sine 

reaksjonære tiltak og fascismen sin vekst på 
desse førebuande trinna, han er ikkje i stand til å 
hindre fascismen sin siger, men gjer han tvert i 
mol lettare».

Desse orda kjem frå Georgi Dimitrov, 
formann i Komintern i 1935. Han brukte dei i 
beretninga si til Komintern sin 7. verdskongress 
det året, der han vel leverte den grundigaste 
analysa til no av fascismen sitt vesen.

I oppfølging av desse orda gikk Dimitrov 
samstundes i spissen for bygginga av ein 
einskapsfront mellom dei som ville bli med i 
kampen mol fascismen:

«FORBY NORSK FRONT»
Korleis^heng så desse orda i 

hop med sprenginga av Oktober 
bokhandel i Tromsø og dei andre 
reaksjonære riltaka som borgar
skapet har fremma i den siste 
tida? Korleis skal vi stille oss til 
utsegna frå Dimitrov?

Vi skal nekte å lukke auga. Vi 
skal nekte å høyre på dei som 
snakker om «full krig mellom 
ekstremistane», og «AKP står 
sjølv bak», og «politiet arbeider 
på spreng for å finne dei 
skuldige» og så vidare i ei 
uendeleg lang rekke. Vi skal 
halde auga åpne og sjå det som 
alle ser som vil sjå:

Fascismen er på frammarsj i 
Noreg. Borgarane, pressa og 
politiet deira heier nå og skuver 

* OVERGANGER * SPARK HOAAS UT AV SKOLEN!
reknast som heimebuarar. Det 
nye prosentstipendet inneber ei 
omfordeling av lånet og stipend
midla. Det tyder at folk som i dag 
ikkje fåjr bortebuarstipend, skal 
få eit tillegg, som igjen skal takast 
i frå dei som i dag får 
bortebuarstipen, Dette rettvise 
systemet skal taka frå dei som 
arbeidar ved sida av studiane for 
å redusere gjeldsbøra. Dette er 
innhaldet krava som utdannings- 
søkjande har stilt i ei årrekke. 
LNL har på landsmøtet sitt 
vedteke dandsfemnade aksjonar 
og demostrasjonar, 31. mars. 
Slutt opp o nr aksjon ane og reis 
parolane,: Av vis omorganisering 

av stønadsordninga, -nei til 
gjeldsslaveri! Bortebuarstipend 
på 790,- kr pr mnd til
alle bortebuararSGrunnstipend 
på kr 390.- pr mnd. til alle! 
Lånerenta ned til 1974 nivå , 
ingen renter i studietida!Bort 
med behovsprøvinga mot ekte- 
felleinntekt! Full stønad til dei 
tilsette i lånekassa i kampen for 
arbeidsplassene! Full offentlighet 
i alle planer for å rasjonalisere 
Lånekassa!
To ting til sist: Vi veit at 
studentdemokratar (Versto og 
Telhaug og her i Tromsø Rolang 
fra SV og UH folk) ikkje har 
informert grunnplanet sitt om 
desse åtaka som er dei verste 
sidan Ottosen-komiteen i 1970. 
Dette har med prinsippet om 
informasjonsplikt å gjera, og folk 
kan samanlikna sitt om desse

Og folk kan samanlikna dette 
med kva som skjedde i sispen- 
sjonssaka i Tromsø. Desse 
personane si framferd står i grell 
kontrast til SN, som informerte 
grunnplanet sitt om forverrings- 
tåka. Dei same folka har og gått 
inn for at dei tilsette si flytteplikt 
skal innskjerpast, i samband med 
utflyttinga av Lånekassa til 
distriktskontor, og har gått inn 
for omfernemande EDB-hand- 
saming. Dette tyder at ca. 300 
tilsette vert tvinga til å flytta eller 
miste jobben. Det tyder og at 
individuelle søknadshandsaming.

G- vert langt vanskelegare. 
Studentaristokratane har meint 
at dei tilsette ikkje vurderer dette 
høgt nok. Grønt Gras sin 

dei fram, og dette gjeld like fullt 
om politiet aldri finn han som la 
frå seg dynamitten, det gjeld like 
fullt om dei finn han og han ikkje 
har partiboka i «Norsk Front» i 
orden, og det gjeld like fullt om 
dei aldri finn ut kven som står 
bak han!

Og vi skal ikkje berre nekte å 
lukke auga. Vi skal sjølv gå til 
kamp mot fascismen. Vi skal gå i 
fleire tog, vi skal lese om han og 
diskutere han med kameratar, vi 
skal reise protest mot alle 
reaksjonære tiltak frå borgar
skapet, vi skal reise kravet på nytt 
og på nytt med stendig større 
kraft: «Forby Norsk Front!»

FORSVAR DEI 
DEMOKRATISKE RETTANE!

Mange spør seg oni det er rett

Om kort tid avgjer KUD kva for skjebne 
nazilektoren frå Stokmarknes, Olav Hoaas, skal 
få i norsk skule. Både lagmannsretten i Bodø og 
Høyesterett har stadfesta dommen frå Vesterålen 
Herredsrett. Viktigast er det likevel at det utan 
tvil har reist seg ein folkeopinion mot nazi<

lektoren, - noko som KUD vanskeleg kan sjå 
bort frå når dei skal taka si avgjerd.
Studentavisa har intervjua ein av initiativ- 
takarane til dei aksjonane som vart sett i gong på 
Stokmarknes Gymnas mot Olav Hoaas, - Hans 
Erik Voktor.

Hans Erik, - korleis såg folk på 
Stokmarknes på Hoaas før han 
lot seg interjvue i Dagbladet, og 
før motstanda mot han verkeleg 
vart stor?
Før den organiserte motstanda 
mot han tok til, vart Hoaas sett 
på som ein forskrudd person. 
Sjølv om alle visste at han var 
nazistwvar det ikkje mange som 
tok han alvorleg. Han vart rett og 
slett berre sett på som ein 
einstøing.

Var dette oppfatninga av han på 
skulen også?
Ja, tidlegare var det ingen stor 
motstand mot han, forutan at 
elevane stort sett var samde om at 
undervisninga hans var elendig.

Men kva skjedde seinare?
Etter utsagna hans i Dagbladet 
og VG vart folk for alvor klår over 
kva denne mannen sto for. Dette 
var ting han tidlegare hadde gjeve 
uttrvkk for i klassen, men fyrst no 

representant uttalte m.A. Ein 
kan ikkje laga omelett utan å 
knuse egga. Egga er i dette 
tilfellet dei tilsette i Lånekassa. 
Dette er ikkje akkurat med på å 
fremja einskapen mellom stud
entar og tilsette:

2) Det kom opp framlegg om 
støtte til «oljeaksjonen», og å 
løyve kr. 1000,-’ til dei. PF gjekk i 
mot dette, og synte m.a. til den 
reaksjonære og antikommunist
iske paragraf 8 som forbyr 
AKP(m-l) å vere med. Som vi veit 
er SV her oppe med i Olje
aksjonen, - det kom då difor som 
eit sjokk på oss at USV-leiinga 
stemte i m ot støtte og løyve til 
Oljeaksjonen. Grunngjevinga var 
uklar, men nestleiaren i NSU/AU 
kunngjorde at han personleg var 

a ■■.iillc eii '.likt krav. Er det ikkje 
ein demokratisk rett å få 
organisere seg i eit parti? Vil 
ikkje eit forbod av «Norsk Front» 
i neste omgang føre til forbod av 
parti på venstresida?

Desse spørsmåla kan det sjå 
naiurleg ut å stille seg. men dei 
trekk ikkje lærdom av det 
histora kan fortelje oss! Dei trekk 
ikkje den lærdommen som det 
norske folket trekte etter krigen, 
da Nasjonal Samling vart for- 
bode, og da alle som ikkje hadde 
meldt seg ut under krigen vart 
dømde som politisk kriminelle.

Dei trekk heller ikkje den lær
dommen som heile den norske 
arbeidarklassen har gjort når dei 
nektar nazistar medlemskap i 
LO. som titusenar av fagorgani
serte har gjort når dei krev forbod 
av «Norsk Front», og som 15000 
papirindustriarbeidarar har gjort 
når dei gikk til streik for dette 
kravet.

Alle desse folka har lært av 
historia at fascistisk terror og 
vold ikkje kan nedkjempast berre 
med ord, at fascismen sitt våpen 
ikkje er argument, men mord og

såg elevane samanhengen mellom 
dette og nazismen, og også fram
voksteren. Hoaas tok del i NF 
sine møte i Oslo.

Folk ser altså alvorlegare på 
Hoaas no, men når starta den 
organiserte motstanda?
Det vart dana ein initiativkomite 
for Fagleg 1. Mai-front på 
Stokmarknes. En av lokalparol- 
ane var «Hoaas ut av skulen». 
Rektor på gymnaset reagerte 
skarpt då denne parola vart 
hengd opp på oppslagstavla på 
skulen. Han truga med å melde 
saka til politiet, etter at eg hadde 
leke på meg ansvaret for å ha 
hengd opp avisa. Initiativkomi- 
teen for FFF mobiliserte ca. 30 
personår fra Stokmarknes og 
Melbu til ein aksjon mot Hoaas.

Og kva gjorde de?
Ein morgon kom elevane på 
skulen, - då var heile bygninga 
pryda med antifascistiske pla- 

interessert i oljepolitikk, - så då 
så!

ALSTAHEIMUTVALET:
Ein kan bare seie at heller ikkje 

her har NSU-leiinga planar om å 
gå i brodden for kampen, eller 
leie han på noko vis. Dei lagar 
lange skriv om alternativ til 
Alstaheimutvalet (AHU) si inn
stilling. AHU si innstilling går ut 
på omorganisering av velferds
tilbudet for høgare utdanning. 
Det leggjast opp til storsam- 
skipnader som omfattar all 
høgare utdanning, - ikkje berre 
universitetet som før. Innstillinga 
inneheld og framlegg om nye 
reglar for interesseorganisering 
og valordning. Det skal opp
rett asl student og elevting. Desse 
skal velgast gjennom urnevalg 
etter forholdstalsprinsippet. NSU 
-leiinga fréislar så å «mot melde» 
seg bort frå styggedomen. Dei går

Natt til søndag 13/3 vart Oktober 
bokhandel sprengt. Truleg av 
nazistar.

attentat, at det ikkje duger å 
diskutere med folk som sprenger 
bokhandlar i lufta. Fascismen er 
kriminell og må handsamast som 
det.

Alle desse folka har forstått at 
å krevje forbod av «Norsk Front» 
ikkje er å innskrenke dei demo
kratiske rett ane, men tvert i mot 
å forsvare dei!

Sjølvsagt kan eit forbod av 
«Norsk Front» bli brukt til å forby 
andre parti i neste omgang. Men 

katar. Desse var hengd opp i 
gangane og i fleire klasserom. 
Administrasjonen vart rasande, 
og reiv ned plakatane. To klassar 
protesterte skarpt mot dette, og i 
desse klassane vart nye plakater 
hengd opp.
Ut over sommaren dreiv aksjons
komiteen ein del verksemd, med 
m.a. stand på Stokmarknes. 
Dette var noko nytt på denne 
vesle staden.

Kva vart resultatet av dette 
arbeidet?
Resultatet vart at motstanda mot 
Hoaas etter kvart vart knallhard. 
Eit stort fleirtal av elevane var 
innstilt på å boikotte timane 
hans. Dette gjorde at rektor vart 
redd, og i velkomsttalen då 
skoleåret tok til, brukte han sin 
autoritet mot elevane. og mana til 
ro og orden.
Korleis verka dette på elevane? 
Sjølv om elevane møtte mykje 
motstand hos rektor, gjekk ein av 

inn for ai staten skal ta over mesi 
alt. som id. dagheim, Universi
tetsforlaget osb- Og utover dette 
stiller dei ikkje krav! Vi skal altså 
berre la staten ta over, og så får vi 
håipe at dei ordnar desse tinga til 
beste for studentane sine interes
ser. Defte må vel være toppen på 
ønskedrauming, sjøl frå NSU- 
leiinga.

Vi veit også at USV-/NSU-' 
leiinga si line om at staten skal ta 
over dagheimene, strir direkte 
mot foreldra og dei tilsette sine 
interessar, noko som synte seg 
klårt i Oslo.

Når samskipnaden leggjast ned 
og staten tar over meiner NSU- 
leiinga at motseiingstilhøve vil 
verte skarpare. Eg spurte om dei 
trudde dette ville føre til 
bellringer for studentane si 
velferd, nestleiaren i NSU svarte 
ai dei trudde han ikkje!?

Så utifrå dette kan det sjå ut 

kravet blir like sjølvsagt ikkje 
mindre rett for det. «Kommu- 
nazi»-kampanja til borgarskapet 
er nettopp eit opplegg for å 
kriminalisere den progressive 
rørsla. De,t er ein viktig del av den 

'antifascistiske kampen å gjen
nom skode og avvise denne 
kampanja. og vise at metodane og 
måla til kommunistane og 
nazistane er som ild og vatn. Det 
finst ikkje fnugg av likheit 
mellom det å selje aviser og bøker 
og demonstrere for rettferdige 
krav og det å sprenge bokhandlar 
i lufta!

SPRENGINGA AV OKTOBER 
IKKJE TILFELDIG

Vi må heller ikkje la oss lure til 
å tru at sprengninga av Oktober 
var ein tilfeldig metode. Tvert 
mot er attentat og mordfreist- 
nader klassiske våpen for fascist- 
ar, og bokhandlar og aviser har 
vore målet deira utallige gonger 
før i historia. Til og med 
inspektør Gjerdrum i Tromsø- 
politiet ser parallellane til fascis
men sin framvekst i Tyskland i 
mellomkrigstida, og kaller dei 
«interessante».

Fascismen sin framvekst i 
Noreg er ikkje «interessant», han 
er avskyeleg! Og han må 
stoggast! Difor:

Slutt opp om den anti-fascistiske 
kampen!

Bli med i Anti-fascistisk Komite!

Styrk kravet om forbod av Norsk 
Front!

dei seks klassane til boikott av 
Hoaas sine timar. Elevane bad 
om alternativ undervisning i 
desse timane, men dette vart 
avvist. Til tross for dette og til 
tross for hetsen frå rektor, heldt 
elevane ut heilt til fylkes
skolestyret hadde teke ei avgjerd 
om at dei tilrådde Hoaas ut av 
skulen.

Kva skjedde så?
Elevane gjekk attende til timane 
etter denne avgjerda frå fylkes
skolestyret, medan dei venta på 
departementet si avgjerd. Når 
skulestyret tok ei slik avgjerd, var 
nok dette etter press frå ymse 
kantar. Elevane sin boikott verka 
og sikkert inn.
No vonar vi berre at KUD gjer det 
einaste naturlege med slike som 
Hoaas: Nemleg å sparke han ut 
av den norske skulen for godt. 
Dette er eit ønskje og eit krav 
studentavisa sin redaksjon slutter 
seg fullt til.

som om NSU-leiinga si hovua- 
oppgåve andsynes AHU si inn
stilling vert å avdekkje motsei- 
ingar. Og det er jo sikkert 
interessant nok, særleg for folk 
som ikkje orkar å kjempe.

STUDENTANE MÅ STOLE PÅ 
SEG SJØL I KAMPEN SIN
Når PF stillte krav om nei til 

forverring av studentane sin 
økonomi, nei til prisauke på 
kantina osb. vart det motteken 
med hånlatter av resten av* 
landstyremøtet.

Så det syner seg altså at dersom 
vi studentar skal klare å kjempe i 
mot forverringstiltak, både polit
isk og økonomisk må vi stole på 
oss sjøl og dei som virkelig gjer 
noko for å forsvare interessene 
våre. Vi må samle oss bak krav og 
gå til aksjonar på desse. Det er 
det einaste som kan slå åttaka 
attende.


